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Darmowe szczepienia w Gminie Gołdap Gmina Gołdap stawia 
na zdrowie mieszkańcówTrwa realizacja progra-

mu szczepień profilak-
tycznych przeciwko me-
ningokokom Grupy B. Do 
tej pory zaszczepiono kil-
kadziesiąt  dzieci urodzo-
nych w 2017 i 2016. Od 13 
listopada można zgłaszać 
się do lekarzy prowadzą-
cych z  dziećmi urodzony-
mi również w 2014 i 2015 
roku. Rodzicie, którzy chcą 
bezpłatnie zaczepić swoje 
dziecko (urodzone w latach 
2014 - 2017) powinni udać 
się do lekarza prowadzące-
go (właściwy pediatra lub 
prowadzący gabinet lekar-
ski Podstawowej Opieki 
Zdrowotnej). Lekarz, po 
badaniu, skieruje dziecko 

do punktu szczepień, gdzie 
zostanie wykonane bez-
płatne szczepienie. Rów-
nież kolejne dawki szcze-
pionki aplikowane będą 
na koszt Gminy Gołdap, 
do osiągnięcia 48 miesiąca 
życia przez dziecko. Szcze-
pienie ma pomóc uchronić 
maluchy przed niebezpie-
czeństwem związanym 
z  zapaleniem opon móz-
gowo-rdzeniowych i sepsą, 
których powikłania grożą 
nawet śmiercią dziecka.

Program będzie trwał 
do 2020 roku i  obejmie 
dzieci do 48 miesiąca ży-
cia. Koszt zaplanowanych 
na cztery lata działań to 
ponad 900 tysięcy zło-

tych, z czego aż 40% może 
stanowić dofinansowanie 
pozyskane przez gminę 
z  Narodowego Fundu-
szu Zdrowia.

Szczepimy seniorów 
przeciwko grypie
Gmina Gołdap urucho-

miła program szczepień 
ochronnych przeciwko 
grypie. Dedykowany jest 
mieszkańcom gminy, 
którzy ukończyli sześć-
dziesiąty piąty rok życia. 
W  ramach programu se-
niorzy mają możliwość 
bezpłatnego zaszczepie-
nia się przeciwko grypie. 
Burmistrz Tomasz Luto 
podpisał umowę na zakup 

szczepionek czterowalen-
tnych, które zwiększają 
ochronę przed wirusem 
grypy. Są one powszech-
nie rekomendowane przez 
najważniejsze instytucje 
zdrowia publicznego na 
świecie. Warto dodać, 
że szczepienie jest naj-
skuteczniejszą metodą 
zapobiegania grypie i  jej 
groźnym powikłaniom. 
Z  programu skorzysta-
ło już ponad 230 osób. 
O  podaniu szczepionki 
decydują lekarze rodzinni. 
Program finansowany jest 
z  budżetu gminy i  trwać 
będzie do 2018 roku. Jego 
koszt w 2017 roku wyniesie 
ok. 25 tysięcy złotych.

Po rozpoczęciu realizacji 
programu szczepień pro-
filaktycznych przeciw me-
ningokokom grupy B oraz 
przeciwgrypowych szczepień 
seniorów, czas na profilakty-
kę wad postawy wśród ucz-
niów.

Od początku grudnia do fe-
rii zimowych, pod kątem wad 
postawy zostaną przebadani 
wszyscy uczniowie szkół pod-
stawowych funkcjonujących 
na terenie gminy w wieku 
od 6 do 12 lat. Badania od-
bywać się będą w  szkołach, 
w wyznaczonych terminach. 
Zadaniem lekarza będzie 
wyodrębnienie grupy dzieci 

zdrowych, uczniów wymaga-
jących interwencji specjalisty 
(w tym przypadku uczniowie 
otrzymają stosowną informa-
cję z zaleceniami) i uczniów 
z  wadami postawy, kwalifi-
kującymi się do zajęć gim-
nastyki korekcyjnej. Dzie-
ci zakwalifikowane do tej 
ostatniej grupy już po feriach 
będą miały zagwarantowane 
bezpłatne zajęcia korekcyjne.

Działania te są możliwe 
dzięki projektowi Parki 
Przyjaźni 2 realizowanego 
w  partnerstwie z  Admini-
stracją Rejonu Sakai w  ra-
mach programu INTERREG 
V-A Polska – Litwa. 

Szanowni Państwo,
oto nowe wydanie „Informa-

tora Gołdapskiego”. Wierzę, że 
w przedświątecznej krzątani-
nie znajdą Państwo chwilę, by 
poznać  lub przypomnieć sobie 
najważniejsze dla gołdapskie-
go samorządu wydarzenia 
z ostatnich miesięcy. 

Wydanie w  dużym stopniu 
poświęcone jest inwestycjom 
realizowanym na terenie 
miasta i  gminy. 1 grudnia 
2017 roku Burmistrz Goł-
dapi Tomasz Luto rozpoczął 
czwarty rok urzędowania. Jest 
to odpowiednia pora na pró-
bę podsumowania kadencji.  
Wydatki inwestycyjne  z  lat 
2015-2017, te już wykonane 
lub dopiero zakontraktowane, 
to kwota prawie 60 milionów 
złotych. Od 1 grudnia 2014 do 
1 grudnia 2017 upłynęło 1096 
dni pod rządami nowego bur-

mistrza.  Prosta arytmetyka 
wskazuje, że na każdy dzień 
przypada ponad 54,5 tysiąca 
złotych przeznaczonych na in-
westycje! To nie lada osiągnię-
cie. Lwią cześć tych wydatków 
stanowią pieniądze pozyska-
ne z  Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego. Ta 
kwota, czyli 36,7 miliona zło-
tych podzielona przez liczbę 
mieszkańców Gminy Gołdap 
daje 1806,98 zł. Wynik ten 
pozostawia w tyle o kilka dłu-
gości inne mazurskie miasta 
o podobnej wielkości i poten-
cjale.

Jaka jest gołdapska recepta 
na sukces? Zdaniem eksper-
tów jest to spójna, klarowna 
i  oparta na szczegółowych 
wyliczeniach wizja rozwoju 
miasta i  gminy. Szczegółowo 
te aspekty omawia na str. 3 

w głównym tekście wydania pt. 
„Oto Czas Zmian” Burmistrz 
Gołdapi Tomasz Luto. War-
to „rzucić okiem” na grafiki 
obrazujące skalę i zakres goł-
dapskiego sukcesu. Sztanda-
rowe inwestycje, czyli zakład 
przyrodoleczniczy, zagospo-
darowanie nabrzeża, moder-
nizację centrum miasta oraz 
rekultywację jeziora opisujemy 
na stronie  4 i 5. Strona 10 po-
święcona została pozytywnym 
zmianom jakie zachodzą na 
terenach wiejskich.

Wiele miejsca w  wydaniu 
poświęcamy szkołom. Na stro-
nie 6 opisujemy milionowej 
wartości projekt edukacyjny 
„Dobry start, lepsze jutro”. 
Każda ze szkół podstawowych 
Gminy Gołdap ma się czym 
pochwalić. Każda dba o pod-
opiecznych, realizuje ważne 
inwestycje i ciekawe projekty.  

Uczniowie z  powodzeniem 
startują w  ogólnopolskich 
konkursach, zdobywają na-
grody i certyfikaty. Publikuje-
my również relacje z pasowań 
przedszkolaków i pierwszaków.

Ostatnie strony wydania to 
tematy ze sfery sportu i  re-
kreacji. Na stronie 18 wspo-
minamy interdyscyplinarny 
„Festiwal Zdrowia”. Strona 
19 to podsumowanie rundy 
jesiennej „Rominty” Gołdap.  
Opisujemy również jedną 
z wielu gołdapskich inicjatyw 
charytatywnych. 

W  imieniu osób, które wło-
żyły dużo pracy, by niniejsze 
wydanie trafiło do Państwa 
rąk, życzę miłej lektury.

Z wyrazami szacunku
Bartosz Cieśluk

redaktor naczelny „Infor-
matora Gołdapskiego” 

w informatorze
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Szanowni Państwo,
Trzy lata temu ubiegałem 

się o Państwa głosy, startując 
w wyborach samorządowych 
na stanowisko Burmistrza 
Gołdapi. Moim hasłem wy-
borczym było „Czas na zmia-
ny”. Otrzymałem od Państwa 
mandat, by wprowadzić w ży-
cie program przygotowany 
przez KWW Nasza Gołdap. 
Dziś mogę z całą mocą stwier-
dzić - oto czas zmian. 

Zmienia się gołdapski ma-
gistrat. Zmienia się Gołdap. 
Świadoma i  konsekwentna 
polityka kadrowa wprowadza 
zmianę w relacjach urzędnik 
- mieszkaniec. Mieszkaniec 
nie może być traktowany 
jak natręt. Każdy jest osobą 
ważną i  powinien czuć się 
jak chlebodawca wszystkich 
gołdapskich urzędników. 
By każdy mieszkaniec mógł 
wyrazić swoje oczekiwania, 
wzmacniamy komunikację 
społeczną. Wspieramy liczne 
inicjatywy w ramach patrona-
tu Burmistrza Gołdapi oraz 
otwartych konkursów dota-
cyjnych.  Wprowadziliśmy 
i udoskonalamy lokalną pro-
cedurę budżetu obywatelskie-

go. Dbamy o fundusz sołecki.
Ogromnym obciążeniem  

budżetu Gminy Gołdap jest 
wysokie zadłużenie wyge-
nerowane w  poprzednich 
kadencjach. Na koniec li-
stopada 2017 roku wynosiło 
ono blisko 34 mln zł. Roczny 
koszt jego obsługi to średnio 
1,5 miliona złotych. Czyli tyle, 
ile kosztuje zbudowanie czte-
rech dużych placów zabaw, 
trzech siłowni zewnętrznych, 
5 km ścieżek rowerowych lub 
1 km ulicy wraz z chodnika-
mi. Przez ostatnie trzy lata, 
dzięki rygorystycznej polity-
ce oszczędnościowej i zwraca-
niu bacznej uwagi na każdą 
wydawaną przez gminę zło-
tówkę, udało się nam spłacić 
prawie 5,5 miliona złotych.

Zaciskanie pasa wiąże się 
zazwyczaj z  wyrzeczenia-
mi i  drastycznym cięciem 
wydatków. Jako Burmistrz 
Gołdapi walczę o  to, by za-
dłużenie systematycznie ma-
lało. Nie może się to jednak 
odbywać kosztem naszych 
mieszkańców albo inwestycji, 
czyli szans na rozwój i lepsze 
jutro. Dbamy, by w  oparciu 
o  środki unijne, realizować 

strategię rozwoju Gołdapi  
jako miasta zapewniającego 
szerokie perspektywy roz-
woju i dobrze płatne miejsca 
pracy. Pozwolą na to nasze 
niezaprzeczalne atuty: uni-
kalne położenie, najczystsze 
w Polsce powietrze oraz sta-
tus jedynego mazurskiego 
uzdrowiska. Równie ważny 
jest rozwój Specjalnej Suwal-
skiej Strefy Ekonomicznej. 
Pracuje tam już prawie 1500 
osób, a  inwestycje niedługo 
przekroczą ćwierć miliarda 
złotych! 

Pod względem inwestycji 
oraz wysokości pozyskanego 
wsparcia obecna kadencja 
jest fenomenalna. W  ciągu 
ostatnich trzech lat zaangażo-
waliśmy prawie 60 milionów 
złotych. Te pieniądze w spo-
sób widoczny „gołym okiem” 
zmieniają Gołdap. W rankin-
gu czasopisma „Wspólnota”, 
dotyczącym wydatków in-
westycyjnych miast powia-
towych za lata 2014-2016 
w  naszym województwie, 
Gołdap znajduje się na wyso-
kim 6 miejscu, wyprzedzając 
m.in. Mrągowo, Ełk, Olecko, 
Ostródę, Węgorzewo i Giży-

cko. Jestem przekonany, że 
w  kolejnych latach jeszcze 
poprawimy tę pozycję. 

Jednym z głównych filarów 
gołdapskiej strategii rozwoju 
jest turystyka uzdrowiskowa. 
I w tym właśnie sektorze sku-
piają się nasze inwestycje. Już 
teraz branża turystyczna gene-
ruje około 15 milionów przy-
chodu rocznie. Przekłada się 
to na miejsca pracy, pewność 
zatrudnienia, perspektywy 
rozwoju i zadowolenie miesz-
kańców. Co trzy tygodnie, do 
Gołdapi przyjeżdża prawie 
500 kuracjuszy. Przyjeżdża 
i zostawia tu swoje pieniądze. 
Naszym celem długofalowym 
jest podwojenie tej liczby. 

Gospodarka jest ważna, ale 
miasto należy do mieszkań-
ców. I to ich potrzeby mamy 
zaspokajać. Zabiegi lecznicze, 
wydarzenia kulturalne i spor-
towe, bezpieczne chodniki 
i parkingi, zapewnione dzięki 
inwestycjom uzdrowiskowym, 
będą czekać na Gołdapian 
przez cały rok, a  nie tylko 
w czasie krótkiego turnusu. 

Miasto przyjazne turystom 
zapewni swym mieszkańcom 
komfortowe warunki do ży-
cia. Taki zamysł towarzyszy 
naszym inwestycjom - w cen-
trum miasta, w  rekultywacji 
jeziora, budowie ścieżek rowe-
rowych, boisk i placów zabaw, 
przebudowie domu kultury. 

Ich zakres mogą Państwo 
szczegółowo poznać na stro-
nach niniejszego czasopisma.

Szanowni Państwo, Gołdap 
jest na dobrej drodze. Trwa 
czas ważnych i oczekiwanych 
przez Was inwestycji. W tym 
wydaniu Informatora Goł-
dapskiego szeroko omawiamy 
obecną pracę oraz perspekty-
wy funkcjonowania i rozwoju 
naszego samorządu. Przed-
stawiamy Państwu meryto-
ryczną i rzetelną informację. 
Mam nadzieję, że Informator 
będzie dla Państwa punktem 
wyjścia do obiektywnej oce-
ny sytuacji.

Tomasz Rafał Luto
Burmistrz Gołdapi

Oto czas zmian

Rowerzyści i miłośnicy rodzinnych spacerów mają do dyspozycji gotowy ciąg pieszo-rowerowy od ulicy 
Suwalskiej, wzdłuż Stadionowej do Promenady Zdrojowej. 

Najmłodsi mieszkańcy polubili nową atrakcję w parku miejskim - linarium. Dużą popularnością cieszą się 
również nowe place zabaw położone na Osiedlu II i przy ul. Emilii Plater. 
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Projekt cyfryzacji usług 
Urzędu Miejskiego w  Goł-
dapi pozwoli na wdrożenie 
e-usług świadczonych za 
pomocą uruchomionej plat-
formy internetowej. Jego za-
łożenia wychodzą naprzeciw 
najwyższym standardom 
zakresu e-administracji 
czyli uproszczeniu i zinfor-
matyzowaniu procedur tak, 
by były one przyjazne użyt-
kownikowi. Projekt zapewni 
dostęp do platformy syste-
mowej ePUAP2 i będzie na-
stawiony na upowszechnia-
nie wykorzystywania profilu 
zaufanego jako podstawo-
wego mechanizmu uwie-
rzytelnienia użytkowników 
e-usług. Będzie to możli-
we dzięki dofinansowaniu 
w  kwocie 2 248 483,75 zł  
stanowiącemu 85 % kosz-
tów projektu. 

Za niezbyt dobry stan wód 
w  naszym jeziorze odpowia-
dają sinice, których głównym 
pożywieniem są biogeny (azo-
tany i fosforany). Gołdapskie 
jezioro będzie pierwszym 
akwenem w Polsce, który zo-
stanie poddany zabiegowi wy-
trącenia biogenów za pomocą 
glinki. Doświadczenia innych 
państw wskazują, że dzięki 
temu sinice znikną, a  woda 
stanie się bardziej przezro-
czysta.

- Rekultywacja ma polegać 
na zastosowaniu metody nie 
stosowanej dotychczas w tak 
takiej skali w Polsce – mówi 
zastępca Burmistrza Jacek 
Morzy. - W takich krajach jak 
Nowa Zelandia, Australia, 
Niemcy metoda ta sprawdziła 
bardzo dobrze.  Polega ona na 
aplikacji do jeziora adsorben-
tu fosforanów, wykorzystując 
preparat wyprodukowany 

z mieszaniny glinki bentoni-
towej i lantanu.

Zostały już podpisane sto-
sowne umowy na dostawę 
preparatu oraz jego aplika-
cję. Do rekultywacji zostanie 
użyte 300 ton specjalnego 
preparatu w dwóch dawkach. 
Pierwszy zabieg już przepro-
wadzono, a drugi  planowany 
jest wiosną 2018 roku. Prepa-
rat zostanie podany na taflę 
jeziora w postaci mieszaniny 

wody i  glinki bentonitowej 
modyfikowanej lantanem za 
pomocą specjalnej, perforo-
wanej lancy. Glinka będzie 
rozprowadzona równomierne 
na całym akwenie pod "nad-
zorem" GPS-u  i opadając na 
dno zwiąże się z fosforanami 
i azotanami.  Powstanie nie-
szkodliwy dla ludzi, fauny 
i flory "kożuszek", który opad-
nie na dno.

Cyfryzacja 
urzędu Jezioro będzie krystaliczne 

Gołdap stawia na SSSE Inwestycje drogowe
- Rozpoczęła się przebudo-

wa ulic Topolowej i   Plażo-
wej. Przebudowa polega na 
wykonaniu robót ziemnych, 
podbudowy, a następnie wy-
konaniu nowej nawierzchni 
jezdni z  kostki. Przebudowa 
zostanie sfinansowana z bu-
dżetu państwa w  wysokości  
 530 000,00 zł. 

- Przebudowano drogi do-
jazdowe – od ul. Paderewskie-
go przy wieży ciśnień i wjazd 

do bloku przy ul. Paderew-
skiego 17. Wykonano roboty 
ziemne, podbudowę z  kru-
szywa, nawierzchnię jezdni  
oraz zjazdy. Koszt inwestycji 
104 808,00 zł. 

- Przeprowadzono mo-
dernizację ulic: Brzozowej,  
Modrzewiowej, Bukowej 
i  Wierzbowej. Inwestycja 
w całości sfinansowana z bu-
dżetu państwa w  wysokości 
448 916,15 zł. 

Modernizacja drogi dojazdowej do budynków nr 16a, 18 i 20 przy ul. 
Kościuszki w Gołdapi. Wykonano jezdnię, chodniki oraz kanalizację 
deszczową. Na tę inwestycję pozyskano dofinansowanie z budżetu 
państwa w wysokości 112 854,00 zł. Całość inwestycji 120 923,05 zł.

Droga Ogrodowa, o którą wnioskowali mieszkańcy, w tym działkowcy, 
została przebudowana w 2016 roku. Wykonano roboty rozbiórkowe, 
ziemne, podbudowę z kruszywa, nawierzchnię jezdni, chodniki. Inwe-
stycja sfinansowana w całości z budżetu państwa. Koszt   165 783,25 zł. 

Modernizacja centrum

- Projekt modernizacji cen-
trum w  ogromnym stopniu 

spełnia moje zamierzenia co 
do kształtowania przestrze-

ni miejskiej w  oparciu o  gło-
sy i  potrzeby mieszkańców 
– mówi Burmistrz Gołdapi 
Tomasz Luto. – Osoby starsze 
narzekały na ukruszone i śliskie 
płyty chodnikowe oraz wyso-
kie krawężniki. Zadbaliśmy, 
by nowa nawierzchnia była 
bardzo odporna na ścieranie 
i  działanie czasu. Krawężniki 
zostaną obniżone i  w  newral-
gicznych miejscach odpowied-
nio wyprofilowane. W centrum 
zostaną zamontowane tablice 

informacyjne. Wychodząc na-
przeciw oczekiwaniom kierow-
ców, zwiększymy liczbę miejsc 
parkingowych. Stara kostka 
betonowa zostanie w  części 
przekazana powiatowi. Reszta 
zostanie przeznaczona na alejki 
na cmentarzu w Grabowie i inne 
potrzeby. Rowerzyści i miłośni-
cy rodzinnych spacerów ucieszą 
się z gotowego już ciągu pieszo-
-rowerowego od ulicy Suwal-
skiej, wzdłuż Stadionowej do 
Promenady Zdrojowej. 

Tak wyglądała ulica Mikołajczy-
ka przed przebudową. W 2016 
roku wykonano tam roboty 
ziemne, podbudowę z kruszywa, 
jezdnię, chodniki oraz zjazdy. 
Przebudowa została zrealizowa-
na z dofinansowaniem budżetu 
państwa w wysokości 212 216,75 
zł. Całość inwestycji wyniosła 
270 085,54 zł.

Centrum Gołdapi zyskuje nowy blask. Kluczowa inwestycja miejska obejmuje 
wymianę nawierzchni chodników wokół placu, modernizację oświetlenia, 
wymianę ławek i koszy. Powstało już linarium i siłownia zewnętrzna na ul. 
Stadionowej. Przebudowywane są parkingi i skrzyżowania. Wsparcie w kwocie 
6,5 miliona złotych pochodzi z Regionalnego Programu Operacyjnego woj. 
Warmińsko-Mazurskiego. Prace zakończą się w grudniu 2018r. 

W centrum miasta powstaną nowe tablice informacyjne.

Przy Promenadzie Zdrojowej powstał duży parking.

nazwa projektu: „Rozbudowa Parków: Kinezyterapeutycznego 
i Zdrojowego oraz budowa ścieżki zdrowia łączącej oba Parki w 
Uzdrowisku Gołdap”
finansowanie: Regionalny Program Operacyjny Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w ramach osi Kultura i dziedzictwo 
oraz budżet Gminy Gołdap
wartość projektu: 7 868 947,86 zł.
wysokość dofinansowania: 6 539 936,19 zł, czyli 84,99% 
kosztów kwalifikowalnych
Planowane zakończenie inwestycji: grudzień 2018.

Nazwa projektu: „Rekul-
tywacja jeziora Gołdap 
w Uzdrowisku Gołdap”
Finansowanie: Regional-
ny Program Operacyjny 
Województwa Warmińsko-
-Mazurskiego w ramach osi 
Środowisko przyrodnicze 
i racjonalne wykorzysta-

nie zasobów.
Wartość projektu: 
4 216 000,00 zł.
Wysokość dofinansowania: 
3 549 600,00 zł co stanowi 
85% kosztów.
Środki własne Gminy Goł-
dap – 666 400, 00 zł.

Podstrefa Gołdap wcho-
dząca w  skład Suwalskiej 
Specjalnej Strefy Ekono-
micznej S.A. stanowi waż-
ną gałąź gospodarki miasta 
i regionu. Przedsiębiorcy za-
inwestowali w strefie niemal 
ćwierć miliarda złotych. Na 
terenie Podstrefy Gołdap 
działa 8 firm, które zatrud-
niają prawie 1500 osób. 
W ciągu ostatnich trzech lat 
na terenie strefy powstało 
448 nowych  miejsc pracy. 

Jednak w gołdapską pod-
strefę inwestują nie tyl-
ko przedsiębiorcy. Zarząd 
Strefy podejmuje działania, 
by prowadzenie firm było 

z każdym dniem łatwiejsze. 
Oznacza to przede wszyst-
kim inwestycje w  infra-
strukturę drogową.

 W roku 2017 w podstrefie 
położono warstwę ścieralną 
na ul. Strefowej. Wykonano 
też prace związane z pogłę-
bieniem odpływu kanali-
zacji deszczowej i wykona-
niem rowu deszczowego 
wzdłuż ul. Strefowej w kie-
runku ul. Gumbińskiej. 
Wartość tej inwestycji to 
prawie 200 tysięcy złotych. 

W 2016 r. położono nową 
nawierzchnię na części 
ulicy Ekonomicznej (528 
m) Kosztowało to  prawie 

100 tys. złotych. W  2015 
r. zbudowano odcinek ul. 
Ekonomicznej o  dł. 310 m 
o  nawierzchni asfaltowej 
wraz z kanalizacją deszczo-
wą na  wjazdowym odcinku 
ul. Strefowej. Kostką bruko-
wą umocniono skarpy rowu 
ul. Strefowej. Wykonano 
również prace remontowe 
związane z  uzupełnieniem 
ubytków w  nawierzchni 
asfaltowej ulic oraz ich 
oznakowaniem. Koszt tych 
działań to ponad 262 ty-
siące złotych. W  planach 
Suwalskiej Strefy Ekono-
micznej na rok 2018  jest 
wykonanie dokumentacji 

technicznej i modernizacja 
ulicy Granicznej.

Gmina Gołdap dostrzega 
korzyści płynące z istnienia 
strefy. Wspiera jej działal-
ność oraz stara się pozyskać 
kolejnych inwestorów.
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Rozbudowa domu kultury
Dzięki pozyskanemu dofi-

nansowaniu, gołdapski Dom 
Kultury wzbogaci się o nowe 
wielofunkcyjne pomieszcze-
nia oraz profesjonalny sprzęt. 
Metamorfozę przejdzie Kino 
Kultura, które zyska system 
dźwięku panoramicznego 
oraz nowe wygodne fotele. 
Wartość inwestycji dofinan-
sowanej z RPO to ponad  2,1 
miliona złotych.

Umowa na realizację projektu 
została podpisana przez Burmi-
strza Gołdapi Tomasza Luto 25 
września 2017 w Urzędzie Wo-
jewództwa Warmińsko-Mazur-
skiego. Dom Kultury rozpoczął 
już działania. Zakończenie pro-
jektu zaplanowano na grudzień 
2018 r.

Powierzchnia użytkowa Domu 
Kultury w  Gołdapi powięk-
szy się o  prawie 135 m2. We 
wschodniej części dziedzińca 
powstanie nowy budynek. Dzię-

ki instalacji dwóch specjalnych 
podnośników zwiększy się do-
stępność domu kultury dla osób 
niepełnosprawnych. 

- Bardzo mnie cieszy, że dom 
kultury zyska nowe pomieszcze-
nia – zapewnia Marta Jurgiełan 
dyrektor Domu Kultury w Goł-
dapi. –  Ograniczona powierzch-
nia powoduje kolidowanie ze 
sobą zajęć. Różne grupy zmu-
szone są dzielić skromną prze-
strzeń. Z  nowych pomieszczeń 
będą mogły korzystać zarówno 
dzieci, młodzież jak i  dorośli. 
Będzie to idealne miejsce do 
organizacji małych wydarzeń 
kulturalnych. Równie ważna 
jest modernizacja sanitariatów  
i sali widowiskowej, dzięki któ-
rej zwiększy się komfort osób 
z  niej korzystających. Zakup 
nowoczesnego sprzętu umożli-
wi  organizowanie większej ilości 
imprez kulturalnych. 

Realizacja projektu pozwoli na 

utworzenie studia nagrań i sali 
prób. Na ich wyposażenie trafi 
nowoczesny sprzęt umożliwia-
jący nagrywanie i profesjonalną 
obróbkę dźwięku:  fortepian cy-
frowy, powermikser, keyboard 
i wzmacniacz ze słuchawkami. 
Sala widowiskowa wzbogaci 
się o  reflektory, przetworniki 
dźwięku, projektor multime-
dialny, zestaw mikrofonów 
bezprzewodowych i wytwornicę 
mgły. Kino Kultura zyska nowe, 
wygodne fotele, nowe kurty-
ny oraz elektroniczny system 
rezerwacji i sprzedaży biletów. 
Zainstalowany zostanie proce-
sor umożliwiający odtwarzanie 
panoramicznego dźwięku w  sy-
stemie 7.1 i  zabezpieczenia UPS. 
Nowy sprzęt otrzymają również 
tancerze ognia.

Dofinansowanie z RPO woj. 
Warmińsko-Mazurskiego wy-
niesie ponad 1,72 miliona zło-
tych. 

nazwa Projektu: „uzu-
Pełnienie zabudowy 
i wyPosażenie domu 
kultury w GołdaPi” 
Finansowanie: Regional-
ny Program Operacyjny 
Województwa Warmińsko-
-Mazurskiego w ramach osi 
Kultura i dziedzictwo budżet 
państwa oraz budżet Gminy 
Gołdap
Wartość projektu: 2 121 
820,00 zł
Wysokość dofinansowania: 
1 724 827,48   czyli 81,29% 
kosztów 
Planowane zakończenie 
inwestycji: grudzień 2018

Kino Kultura zyska nowe, wygodne fotele. 

Na gołdapskie jezioro 
powrócą żaglówki 

Obok gołdapskiej plaży miej-
skiej powstanie plac zabaw 
i nowoczesne kamperowisko. 
Nowo zakupiony sprzęt pły-
wający poszerzy ofertę tury-

styczno-rekreacyjną Gołdapi, 
a  w  przyszłości pozwoli na 
uruchomienie szkółki żeglar-
skiej. Umowa na rozbudowę 
nabrzeża została podpisana 31 
sierpnia. Przewiduje przyzna-
nie Gołdapi ponad 3,4 miliona 
złotych czyli ponad 81% kosz-
tów inwestycji. Zakończenie 
realizacji projektu planowane 
jest na grudzień 2018 r. 

- Rozbudowa nabrzeża to 
doskonały pomysł i  świetnie 
przygotowany projekt - mówi 
Mariusz Kowalczuk, dyrektor 
Ośrodka Sportu i  Rekreacji 
w Gołdapi. - Bardzo się cieszę, 
że rozpoczynamy tak ważną 
inwestycję. Gołdapskie turnie-
je siatkówki plażowej zyskają 
wyższą rangę, a na zmoderni-
zowanym nabrzeżu możliwe 
będzie uruchomienie szkółki 

żeglarskiej. Zadowoleni będą 
i mieszkańcy, i turyści odwie-
dzający nasze miasto.

Szkółka żeglarska wyposa-
żona zostanie w 10 żaglówek 
klasy optymist i 10 większych 
łodzi szkoleniowych. Wypo-
życzalnia sprzętu pływają-
cego wzbogaci się o  10 łodzi 
wędkarskich, 15 kajaków, 10 
rowerów wodnych oraz 10 
kompletów do windsurfingu. 
Zakupiony zostanie katama-
ran wykorzystujący energię 
słoneczną, który umożliwi or-
ganizację wycieczek turystycz-
no-krajoznawczych oraz moto-
rówka ratownicza. Boisko do 
siatkówki plażowej zyska nową 
trybunę. Przebudowane zosta-
ną sanitariaty, kuchnia polowa 
i budynek wypożyczalni sprzę-
tu pływającego. 

nazwa Projektu: 
„urządzenie nabrzeża 
Gminy GołdaP”
Finansowanie: Regional-
ny Program Operacyjny 
Województwa Warmińsko-
-Mazurskiego w ramach osi 
Kultura i dziedzictwo, budżet 
państwa oraz budżet Gminy 
Gołdap
Wartość projektu: 4 211 
222,00 zł 
Wysokość dofinansowa-
nia: 3 423 302.36 zł czyli 
81,29% kosztów
Planowane zakończenie 
inwestycji: grudzień 2018

Ze zmian na gołdapskiej plaży miejskiej zadowoleni będą nie tylko mieszkańcy, ale również turyści.

Umowa na realizację pro-
jektu została podpisana przez 
Burmistrza Gołdapi Toma-
sza Luto 25 września 2017 
w  Urzędzie Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego. 
Inwestycja obejmie budowę 
centrum przyrodolecznicze-
go działającego w  oparciu 
o medykamenty naturalnego 
pochodzenia (takie jak bo-
rowiny i  woda solankowa)  
oraz rozbudowę Promenady 
Zdrojowej. Realizacja projek-
tu rozpocznie się w  drugim 
kwartale 2018 r. i  zakończy 
w grudniu 2019 r.

- Powstanie w Gołdapi za-
kładu przyrodoleczniczego 

będzie niewątpliwym suk-
cesem i  szansą na rozwój 
gminy - zapewnia Burmistrz 
Gołdapi Tomasz Luto. – Tak 
wysokie dofinansowanie 
i  nowatorski, nawet na po-
ziomie kraju projekt, to po-
wód do dumy i zadowolenia.  
A  wszystko to z  myślą o  na-
szych mieszkańcach.

 Zakład Przyrodoleczniczy 
powstanie w  nowym, trzy-
kondygnacyjnym budynku. 
Będzie on podzielony na 
trzy strefy rehabilitacyjne. 
W  pierwszej strefie znajdą 
się gabinety masażu, gabine-
ty wykorzystujące w  terapii 
niskie i  wysokie temperatu-

ry oraz inhalatoria.  Drugą 
strefę stanowić będą baseny 
rehabilitacyjne umożliwiające 
hydroterapię. Redukcję stre-
su będzie wspierać komora 
floatingowa umożliwiająca 
swobodne unoszenie się na 
wodzie. Ta nowatorska me-
toda terapii, stosowana jest 
również w leczeniu fobii, de-
presji i uzależnień. W trzeciej 
strefie znajdzie się nowoczes-
ne SPA obejmujące sauny (su-
chą i mokrą) oraz grotę lodo-
wą i komorę infrared. Będzie 
tu również tepidadrium, czyli 
pomieszczenie o  obniżonej 
wilgotności powietrza. Umoż-
liwia ono podnoszenie odpor-

ności organizmu, rozgrzanie 
ciała przed zażywaniem 
kąpieli w  saunie. Wszystkie 
strefy oraz ich pomieszcze-
nia będą wyposażone w naj-
nowocześniejszy sprzęt re-
habilitacyjny. Oczekujące na 
powrót rodziców z zabiegu 
dzieci będą mogły bawić się 
w wypełnionej kulkami sal-
ce szałowej. Miłośnicy wspi-
naczki będą mogli zmierzyć 
się z  grawitacją na jednej 

z  najwyższych w  regionie 
ściance wspinaczkowej. Jej 
wysokość wyniesie 15 me-
trów. Będzie ona przysto-
sowana do nauki wspinania 
oraz rozgrywania zawodów. 
Zaprojektowany jest punkt 
gastronomiczny. W zakładzie 
przyrodoleczniczym pracę 
znajdzie 12 osób.

Gołdapska Promenada 
Zdrojowa zostanie rozbu-
dowana do ulicy Jeziorowej. 

Powstanie droga o  długości 
430 m, ścieżka rowerowa 
o długości 0,5 km i chodniki 
długości 2 km. Inwestycję 
uzupełnią elementy małej 
architektury takie jak ławki, 
stojaki na rowery i kosze na 
śmieci. Zostaną posadzone 
drzewa. 

W Gołdapi powstanie zakład 
przyrodoleczniczy
Kluczowa dla zwiększenia potencjału uzdrowiskowego Gołdapi 
inwestycja zostanie dofinansowana prawie 18 milionami 
złotych. Koszt całkowity to ponad 21 milionów złotych. 

Tak będzie wyglądał zakład przyrodoleczniczy

nazwa Projektu: „bu-
dowa zakładu Przyro-
doleczniczeGo wraz 
z rozbudową Promena-
dy zdrojowej w uzdro-
wisku GołdaP”
Finansowanie: Regional-
ny Program Operacyjny 
Województwa Warmińsko-
-Mazurskiego w ramach osi 
Kultura i dziedzictwo oraz 
budżet Gminy Gołdap
Wartość projektu: 21 116 
500,00 zł.
Wysokość dofinansowania: 
17 946 913,35 czyli 84,99% 
kosztów 
Planowane zakończenie 
inwestycji: grudzień 2019
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Uczniowie otrzymali stypendia
Podczas sesji Rady Miej-

skiej, która odbyła się 28 
września, 18 uzdolnionych 
uczniów otrzymało stypen-
dia. Gołdapski Fundusz Sty-
pendialny prowadzony jest 
przez Fundację Rozwoju Re-
gionu Gołdap. Program skie-
rowany jest do absolwentów 
szkół podstawowych oraz 
młodzieży z powiatu gołdap-
skiego uczęszczającej do szkół 
średnich. Stypendia wręczał 
Burmistrz Gołdapi Tomasz 

Luto, prezes FRRG Piotr Wa-
silewski oraz Wiceprzewod-
nicząca Rady Miejskiej Zo-
fia Syperek. Stypendia będą 
wypłacane przez 10 miesięcy 
roku szkolnego. Pieniądze 
na stypendia pochodzą z bu-
dżetu Gminy Gołdap, Fun-
dacji im. Stefana Batorego, 
od darczyńców prywatnych, 
z  1% podatku dochodowego 
przekazywanego FRRG oraz 
Charytatywnego Koncertu 
Świąteczno-Noworocznego.

Lista stypendystów: 
Elżbieta Buczyńska, Kacper 
Świtkiewicz, Natalia Kowal-
ska, Aleksandra Bednarz, 
Szymon Bednarz, Edyta 
Mazalewska, Zuzanna Gór-
ska, Martyna Bartoszuk, 
Kamila Świąder, Ewelina 
Cierzniak, Bartosz Karwel, 
Dominika Krupińska, Julia 
Smyk, Weronika Hoło-
dowska, Klaudia Kluczek, 
Oliwia Bruzgiewicz, Iwona 
Szynder, Izabela Soroń. 

Od stycznia Gmina Gołdap realizuje w Szkole Podstawowej nr 1 i Szkole Podstawowej nr 2 projekt „Dobry start – lepsze 
jutro”. Działania ukierunkowane są na kształtowanie u uczniów właściwych postaw i kluczowych umiejętności. Wartość 
dofinansowania ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego wynosi niemal milion złotych. 

- Wsparciem zostali objęci 
uczniowie, rodzice oraz na-
uczyciele – mówi Burmistrz 
Tomasz Luto. - Tym ostat-
nim zaplanowano intensyw-
ne szkolenia. Jest to bardzo 
ważne, gdyż projekt zakłada 
nowatorskie podejście do 
nauczania np. eksperymenty.

W  obu podstawówkach 
realizowane są zajęcia przy-
rodniczo-ekologiczne, che-
miczne, w zakresie podstaw 
przedsiębiorczości, języka 
angielskiego, a także rozwija-
jące myślenie matematyczne, 
kreatywność, pomysłowość. 
Lekcje i warsztaty prowadzo-
ne są z uwzględnieniem indy-
widualnych potrzeb rozwo-
jowych i  edukacyjnych oraz 
możliwości psychofizycznych 
dzieci. Uczniowie skorzystają 
z pomocy psychologa, peda-
goga, logopedy lub socjote-
rapeuty. Jest to szczególnie 
ważne w  przypadku dzieci 
ze specjalnymi potrzebami 
edukacyjnymi. 

W  najbliższym czasie do 
obu szkół trafią tablice in-
teraktywne oraz tablety. 
Zakupiono już nowoczesny 
sprzęt oraz pomoce dydak-
tyczne takie jak mikroskopy, 
zestawy brył, wagi, globusy, 
mapy ścienne, zestawy skał 
i  minerałów, gry i  plansze 
edukacyjne. W Szkole Pod-
stawowej nr 1 z Oddziałami 
Integracyjnymi im. Miko-
łaja Kopernika powstało 
studio nagrań oraz pra-
cownia integracji senso-
rycznej. Dzięki stymulacji 
poszczególnych zmysłów, 
prowadzone zajęcia kształ-
tują odpowiednie reakcje 
na bodźce.

- Zarówno nauczyciele jak 
i uczniowie są bardzo zado-
woleni  z udziału w projek-
cie – mówi Lilla Romaniuk, 
wicedyrektor  SP1. – W na-
szym studiu nagrań dzieci 
mogą poczuć się jak praw-
dziwi radiowcy. Na profe-
sjonalnym sprzęcie przygo-

towują materiały do audycji 
radiowych. We wrocławskim 
radiu „Luz” sprawdziły już 
swe umiejętności.

Szkoła Podstawowa nr 2 
im. Marszałka Józefa Pił-
sudskiego wzbogaciła się 
o m. in. aparat EEG Biofee-
dback pozwalający na do-
skonalenie funkcji poznaw-
czych mózgu i poprawę jego 
pracy. 

- Uczniowie naszej szko-
ły bardzo lubią zajęcia 
projektowe. – mówi Lilia 
Bogdańska, wicedyrektor 
SP2. - Tworzą ciekawe pra-
ce plastyczno-techniczne. 
Prawdziwym hitem jest 
matematyka przekazywana 
w oparciu o klocki lego. Od 
niedawna dzięki projektowi 
w  szkole pracują pedagog 
i psycholog. 

Uczniowie swą wiedzę 
i  umiejętności poszerzać 
będą nie tylko w  Gołdapi. 
Odwiedzą Park Krajobra-
zowy Puszczy Rominckiej i 

sortownię odpadów w Ełku. 
W  ramach projektu zapla-
nowano także wycieczkę  do 
Warszawy i Wrocławia, m.in. 
do  Centrum Nauki Koper-
nik. 

Udział w  zajęciach jest 
bezpłatny. Projekt finan-
sowany jest ze środków 
Europejskiego Funduszu 
Społecznego za pośredni-
ctwem Regionalnego Pro-

gramu Operacyjnego. Jego 
wartość to 935 769 złotych 
z  czego 85% stanowi dofi-
nansowanie Unii Europej-
skiej. Realizacja potrwa do 
grudnia 2018r. 

Milion złotych na edukację 

Uczniowie z SP2 dzięki projektowi spotkali się z Zespołem Pieśni i Tańca Suwalszczyzna.

W studiu nagrań dzieci mogą poczuć się jak prawdziwi radiowcy.
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Szkoła Podstawowa 
nr 1 z Oddziałami 
Integracyjnymi im. 
Mikołaja Kopernika
W  ostatnich trzech latach 

szkoła nabyła wiele nowoczes-
nego sprzętu. Zakupiono 24 
laptopy, 7 komputerów stacjo-
narnych, 4 tablice interaktyw-
ne i 11 projektorów. Na ten cel 
wydano ponad 46 tys. zł.  

- Uważam, że to dobra i prze-
myślna inwestycja – mówi 
Beata Karpińska, dyrektor 
szkoły. - Dzięki niej możemy 
prowadzić lekcje w  zgodzie 
z  najnowszymi standardami 
i  przygotowywać uczniów do 
wyzwań stawianych przez 
obecne czasy. Na sprzęt spor-
towy wydaliśmy prawie trzy 
tysiące złotych. Kwota ta by-
łaby o wiele wyższa, gdyby nie 
sponsorzy, którzy wspierają 
działalność naszych klas spor-
towych opłacając koszty stro-
jów sportowych, sprzętu, wy-
jazdy na zawody. W 2015 roku 
za prawie siedem tysięcy zło-
tych zakupiliśmy nowoczesny 
sprzęt nagłośnieniowy. Dzięki 
niemu organizowane przez 
nas wydarzenia, jak choćby 
chwalona przez wszystkich 
obecnych Gala z  okazji dnia 
Edukacji Narodowej, mają 
odpowiednią oprawę. 

W 2015 sfinansowano wypo-
sażenie gabinetu pielęgniarki 
za prawie 4,5 tys. zł. W 2016 
doposażono sale lekcyjne 
w stoły, krzesła i regały za po-
nad 22 500 tys. zł. Kosztowny, 
ale i niezbędny był remont po-
sadzki na parterze głównego 
budynku szkoły. Wyniósł on 
18 750 tys. zł Remonty bieżą-
ce wykonujemy samodzielnie. 
Na tym polu również wspiera-
ją nas ludzie dobrej woli np. 
warszawski sponsor dostar-
cza nam niezbędne materiały 
budowlane. W  2017 po raz 
kolejny w  związku z  reformą 
sytemu edukacji zakupiliśmy 
stoły, krzesła i regały za prawie 
25 tys. złotych. Dumna jestem 
z  wyposażonej dzięki unijne-
mu dofinansowaniu pracowni 
matematyczno-przyrodniczej. 

Szkoła Podstawowa nr 
2 im. Marszałka Józefa 
Piłsudskiego
W 2017 roku w szkole zosta-

ło wymienione oświetlenie 
w  trzech salach. Pomieszczenia 
te zostały pomalowane. Jedno 
z pomieszczeń zostało przysto-
sowane na pracownię fizyki 
i chemii, a w innym utworzono 
magazyn sprzętu sportowego. 
Ważnym elementem prac kon-
serwacyjnych było przygotowa-
nie kotłowni do sezonu  grzew-
czego. Poziom bezpieczeństwa 

podniosły zakupione stalowe 
drzwi przeciwpożarowe. Te 
prace oraz inne drobne remon-
ty kosztowały prawie 60 tys. zł.  

- Chciałabym w imieniu dy-
rektora i  nas wszystkich ser-
decznie podziękować firmie 
zajmującą się budową dróg, 
która na własny koszt utwar-
dziła teren i wyłożyła polbruk 
przy bramie wjazdowej – mówi 
Lilia Bogdańska, wicedyrektor 
szkoły - Dzięki niej zaoszczę-
dziliśmy czterdzieści tysięcy. 
W 2016 za 25 tysięcy złotych 
wymieniliśmy oświetlenie i  wy-
konaliśmy wiele prac remon-
towych i  modernizacyjnych. 
Objęły one pracownie dydak-
tyczne, sanitariaty, schody przy 
wejściu głównym, placu zabaw, 
boisko szkolne, ogrodzenie 
szkoły,  instalację wodno-kana-
lizacyjną, elektryczną i grzew-
czą. Prowadzili je pracownicy 
zatrudnieni w ramach prac in-
terwencyjnych i robót publicz-
nych. Wkład pracy i refundacja 
urzędu pracy wyniosła 40 tysię-
cy złotych. Przygotowania do 
złożenia wniosku o  dofinan-
sowanie termomodernizacji 
budynku szkoły. Pochłonęły 
prawie prawie 16 tysięcy na do-
kumentację.

W  2015 roku szkoła wyko-
nała remont sanitariatów dla 
najmłodszych dzieci, zmoder-
nizowano wyjścia ewakua-
cyjne. Odnowiono harcówkę, 
pracownię biologiczną i  pokój 
nauczycielski. Doposażono 
stołówkę szkolną.   Wydzielo-
no w  niej pomieszczenie do 
zmywania naczyń i  wydawa-
nia posiłków. Najważniejszym 
przedsięwzięciem  2015 roku 
była naprawa jednego z pieców 
centralnego ogrzewania. Koszt 
wynajęcia profesjonalnej firmy 
mógł wynieść nawet 12 tys. zł. 
Szkolni konserwatorzy stanęli 
jednak na wysokości zadania 
i  niezbędne prace wykonali 
praktycznie bezkosztowo. 

Szkoła podstawowa nr 3 
im. Tadeusza Kościuszki 
w Gołdapi
Przygotowując szkołę tak jak 

inne do reformy edukacji nale-
żało dostosować pomieszczenia 
tak, by były gotowe na przyję-
cie uczniów klas siódmych 
i  ósmych. W  szkole pojawiły 
się nowe przedmioty. 

- Musieliśmy przeorgani-
zować i  doposażyć niektóre 
pracownie. W wyremontowa-
nym pomieszczeniu, w  któ-
rym mieściła się wcześniej 
biblioteka stworzyliśmy pra-
cownię fizyki  i chemii - mówi 
Leszek Retel, dyrektor szkoły. 
- Są w niej nowe szafki, ławki, 
krzesełka, tablica interaktywna 

i inne pomoce naukowe. W su-
mie na zakup pomocy nauko-
wych, z których będą głównie 
korzystać uczniowie klas 7 i 8, 
wydaliśmy prawie 35 tys. zł. 
Wyremontowaliśmy i  wypo-
sażyliśmy klasę języka niemie-
ckiego i rosyjskiego oraz pra-
cownię geografii i matematyki. 
Przeprowadziliśmy kapitalny 
remont i  zamontowaliśmy 
wieszaki i  ławeczki w  szatni 
dla klas starszych. W  trakcie 
remontu stołówki zmieniliśmy 
jej wystrój. W szkole powstał 
kolejny gabinet terapeutyczny. 
Wymagało to przygotowania 
odpowiedniego pomieszczenia 
oraz zakupienia mebli i sprzętu. 
Oddziały przedszkolne zyska-
ły „magiczny dywan” i  cztery 
tablice interaktywne.   Posia-
damy i  wykorzystujemy już 
37 takich tablic. W  każdej 
klasie jest również laptop oraz 
drukarka ze skanerem. Opro-
gramowanie umożliwiające 
korzystanie z tablic oraz pro-
wadzenie zajęć w  pracowniach 
logopedycznych zakupiliśmy ze 
środków zewnętrznych. Dzięki 
temu mogliśmy sfinansować 
dostosowanie pomieszczenia 
po byłej kotłowni na biblio-
tekę z  czytelnią. Służy ona 
także uczniom, jako minisala 
kinowa.   Zakupiliśmy stoliki, 
krzesełka, regały i  zabudowy 
oraz nowoczesny sprzęt - tab-
licę interaktywną z  nagłoś-
nieniem.   Biblioteka szkolna 
wzbogaciła się o nowe lektury 
szkolne o wartości 25 tys. zło-
tych. Wydatek ten został sfi-
nansowany ze środków  MEN. 
W 2016 roku przeprowadzili-
śmy kapitalny remont szatni. 
W  2017 wyremontowaliśmy 
pracownię plastyki i  muzyki 
wraz z zapleczem. W ostatnich 
trzech latach adoptowaliśmy 
pomieszczenie przy sali gim-
nastycznej na klasę nauczania 
wczesnoszkolnego przepro-
wadzając kapitalny remont.   
Wyremontowana została też 
pracownia informatyczna.  

Szkoła Podstawowa nr 5 
im. Noblistów Polskich 
Ta szkoła powstała w wyniku 

przekształcenia gołdapskiego 
gimnazjum w trakcie wdraża-
nia reformy oświaty. W ciągu 
ostatnich trzech lat na wydatki 
inwestycyjne i remonty szkoły 
przeznaczono prawie 100 tys. 
zł. Większa część tej kwoty zo-
stała wydana w 2017. 

- Zmusiła nas do tego re-
forma oświaty, która podob-
no miała być bezkosztowa – 
mówi dyrektor szkoły Bożena 
Kalinowska. - Pomalowaliśmy 
12 pracowni oraz hole i klatki 
schodowe. Sale nauczania 

początkowego i  wychowania 
przedszkolnego wyposażyliśmy 
w odpowiedni sprzęt i pomoce 
dydaktyczne. Przystosowaliśmy 
dwa pomieszczenia na potrze-
by szatni dla klas klas 0-III 
i  dla klasy IV. Zakupiliśmy 
nowe szafki, wieszaki i ławecz-
ki. W odpowiednio zaadopto-
wanym i  wyremontowanym 
pomieszczeniu utworzyliśmy 
bibliotekę. Salka gimnastyczna 
dla klas O-III została wyposa-
żona w drabinki, ławeczki gim-
nastyczne i siatki zabezpiecza-
jące okna. Łazienki musieliśmy 
odmalować i wyposażyć w ar-
maturę odpowiednią dla kilku-
latków. Zakupiliśmy elementy 
systemu przeciwpożarowego, 
alarmowego i oddymiającego. 
Działania były niełatwe i zakro-
jone na szeroką skalę. Ostanie 
prace wykonano już w pierw-
szym tygodniu września. 

W  2016 zmodernizowano 
oświetlenie w  salach lekcyj-
nych. Wiele czasu i pieniędzy 
pochłonęło malowanie i odna-
wianie ścian.  Kontynuowano 
też prace remontowe dachu w 
tym wymianę rynien, rozpo-
częte, rok wcześniej. W  2015 
roku, gdy reforma edukacji 
była jeszcze niejasnym i  już 
mocno krytykowanym pomy-
słem, inwestowano w   jakość 
zajęć. By dostosować do wymo-
gów nowoczesności  wszystkie 
pracownie lekcyjne wyposa-
żono w  zestawy komputero-
we z  dostępem do internetu. 
Zakupiono również 5 rzutni-
ków multimedialnych i tablicę 
informatyczną. 

Szkoła Podstawowa 
w Pogorzeli
- Wielu naszych uczniów 

i kilku nauczycieli przyjeżdża 
do szkoły rowerem – mówi 
dyrektor szkoły Monika Woj-
tala- Taudul. - Z myślą o nich 

zakupiliśmy stojak na rowery. 
Dla najmłodszych przygoto-
waliśmy plac zabaw i mini-
siłownię. Koszt inwestycji 
wyniósł 3,5 tysiąca złotych. 
Szkoła i  biblioteka została 
wyposażona w nowe meble, 
w szczególności ławki, krze-
sła i regały. Za 8  tysięcy zło-
tych zakupiliśmy nowy pro-
jektor multimedialny, tablicę 
interaktywną i kolorową sie-
ciową drukarkę laserową. 
Nabyliśmy też wyposażenie 
niezbędne do prowadzenia 
zajęć logopedycznych – pro-
fesjonalny program kompu-
terowy za 4 tysiące złotych,  
system nagłośnienia do sali 
gimnastycznej oraz sprzęt 
komputerowy za 3 tysiące 
złotych. Dzięki wsparciu 
z programu rozwoju czytel-
nictwa zbiory naszej biblio-
teki wzbogaciły się o  książ-
ki za 5 tysięcy złotych. Nie 
realizowaliśmy, żadnych 
spektakularnych inwesty-
cji natomiast skupialiśmy 
się na rzeczach małych, ale 
równie potrzebnych. Nasze 
zakupy podniosły komfort 
nauki i pracy oraz stworzyły 
nowe możliwości. Cieszę się 
również z przeprowadzonego 
remontu budynku gospodar-
czego znajdującego się przy 
szkole, w  którym znajduje 
się nasz magazyn. Odmalo-
waliśmy i ociepliliśmy ściany 
oraz położyliśmy nowy  dach. 
Kosztowało to ponad 6 tysię-
cy złotych. 

Szkoła Podstawowa im. 
Michała Kajki w Grabowie 
Największym wydatkiem 

inwestycyjnym ostatnich 
lat w szkole jest tegoroczna 
aktualizacja dokumentacji 
na rozbudowę szkoły i przy-
gotowanie projektu budowy 
boiska szkolnego na kwotę 

51 660 tys. zł. W planach jest 
rozbudowa piwnicy, parteru 
i piętra szkoły, przebudowa 
istniejącej klatki schodowej 
w celu dostosowania do wa-
runków ochrony przeciwpo-
żarowej, przebudowa dachu 
na dach dwuspadowy, wy-
miana istniejącej nawierzch-
ni chodnika na kostkę beto-
nową. 

- Brak wolnej powierzch-
ni w  szkole to problem 
niecierpiący zwłoki, gdyż 
nasze dzieci i  nowoczesny 
sprzęt dydaktyczny nie bę-
dzie miał się gdzie zmieś-
cić  – mówi dyrektor szkoły 
Irena Łobacz. - Staramy się 
pozyskać na rozbudowę do-
finansowanie zewnętrzne. 
W ciągu ostatnich trzech lat 
wydatkowaliśmy prawie 14 
tysięcy złotych na niezbęd-
ne remonty. Pomalowaliśmy 
łazienki szkolne, korytarze 
i niektóre klasy, uzupełnili-
śmy oświetlenie w  pracow-
niach, aby spełniały wyma-
gane normy oświetleniowe. 
Ważny dla walorów eduka-
cyjnych szkoły był zakup no-
woczesnego sprzętu kompu-
terowego, czyli osiem tablic 
interaktywnych i wyposaże-
nia pracowni komputerowej 
za ponad 19 tysięcy złotych. 
Tablica interaktywna jest 
już w każdej klasie, co bar-
dzo uatrakcyjnia lekcje. Na 
pomoce dydaktyczne wy-
daliśmy prawie 20 tysięcy 
złotych. Cieszę się szczegól-
nie z  wyposażenia pracow-
ni fizycznej i chemicznej za 
blisko ponad 11 tysięcy. Za-
kupione za ponad 10 tysięcy 
złotych kotary do sali gimna-
stycznej umożliwiają podzie-
lenie jej na sektory i bardziej 
elastyczne planowanie oraz 
prowadzenie zajęć wychowa-
nia fizycznego.

Co się zmieniło na lepsze w szkołach  
w latach 2015-2017
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Pięćdziesiąt 
lat minęło…

Seniorzy pożegnali lato 

W  poniedziałek, 16 paź-
dziernika w Urzędzie Miej-
skim w  Gołdapi dwie pary 
zostały odznaczone Meda-
lami za Długoletnie Pożycie 
Małżeńskie przyznawanymi 
przez Prezydenta Rzeczpo-
spolitej Polskiej. Medale 
wręczył Burmistrz Gołdapi 
Tomasz Luto. Medale otrzy-
mali: Anna i Jan Kapel, któ-

rzy ślub wzięli 23 kwietnia 
1958 roku w  Gołdapi oraz 
Anna i Franciszek Cyckajtys, 
którzy związek małżeński za-
warli 24 września 1966 roku 
również w  Gołdapi. Jubila-
ci podzielili się receptą na 
szczęśliwy związek. Miłość 
i  wspieranie się w  dobrych 
i  złych chwilach to jedne 
z kilku wskazówek. 

W  zgodzie z  wieloletnią 
tradycją, w drugiej połowie 
września członkowie gołdap-
skiego oddziału Polskiego 
Związku Emerytów, Renci-
stów i  Inwalidów spotkają 
się, by wspólnie pożegnać 
lato. Tak stało się i  w  tym 
roku w przedostatnią sobo-
tę września. Stoły uginały 
się od smakołyków, było też 
ognisko z kiełbaskami. Pięk-

na pogoda sprzyjała rozmo-
wom i  dobrej zabawie. Za 
oprawę muzyczną odpowia-
dał związkowy DJ Czesław 
Stawiecki. W  odbywającej 
się w lesie Kumiecie biesia-
dzie uczestniczył Burmistrz 
Gołdapi Tomasz Luto, który 
życzył zebranym pomyślno-
ści i tego, by w tym samym, 
a nawet poszerzonym gronie 
spotkać się za rok.

Medale otrzymały dwie pary. 

W spotkaniu udział wziął Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto. 

Podsumowanie sezonu działkowego 
Pod koniec września odbyły 

się obchody Dna Działkowca 
zorganizowane przez zarząd 
Rodzinnego Ogrodu Działko-
wego „Zacisze”. Czas umilały 
rozmowy, wspomnienia i wy-
miana doświadczeń. Zebrani 
podziwiali dostarczone przez 
działkowców tegoroczne plo-
ny: warzywa, owoce i kwiaty. 
20 osób zostało udekorowa-
nych brązowymi odznakami 
„Zasłużony Działkowiec” oraz 
dyplomami za wzorową pracę 
na rzecz Ogrodu. Burmistrz 
Gołdapi Tomasz Luto oraz 
Celina Ostrowska - przed-
stawicielka gołdapskiej Rady 
Miejskiej i czynny działkowiec, 
gratulowali zebranym pięk-
nych plonów oraz dziękowali 
za zaangażowanie oraz pra-
cę na rzecz estetyki ogrodów 
i całego miasta. Burmistrz 
specjalnymi wyróżnieniami 
uhonorował dwóch członków 
zarządu ROD „Zacisze”: pre-
zesa Adama Brusia i Mariana 
Zadrogę. Impreza była objęta 
patronatem Burmistrza Goł-
dapi.

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto uczestniczył w obchodach Dnia Działkowca organizowanych przez zarząd 
Rodzinnego Ogrodu Działkowego „Zacisze”. 

5 października w Urzędzie Miejskim gołdapscy seniorzy świętowali 
Międzynarodowy Dzień Osób Starszych. Jako pierwszy życzenia złożył im gospodarz 
– Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto. 

Seniorzy celebrowali 
swoje święto

W  spotkaniu uczestniczyły 
przedstawicielki i  przedstawi-
ciele Klubu Wrzos i Uniwersyte-
tu Trzeciego Wieku. Uroczystość 
rozpoczęła się od życzeń kiero-
wanych do wszystkich seniorów 
oraz indywidualnie do porucz-
nika Mieczysława Sztabińskie-
go obchodzącego tego dnia 94. 
urodziny.  Nie zabrakło kwiatów 
oraz poczęstunku. 

- Cieszę się, że mogę dziś 
Państwa gościć – zwrócił się do 
zebranych Burmistrz Gołda-
pi Tomasz Luto. - Chciałbym 
wysłuchać Państwa opinii, sta-
ramy się wychodzić naprzeciw 
oczekiwaniom. Gołdap dyna-
micznie się rozwija, jak jeszcze 
nigdy. Rozpoczynamy kolejne 
inwestycje. Przebudowujemy 
ulicę za ulicą. Dbamy, by były 
one dostosowane do Waszych 
potrzeb. Chcemy stosować roz-
wiązania przemyślane, spraw-
dzone i  odporne na działanie 
czasu. Takie właśnie będą np.  
powstające chodniki wokół 
Placu Zwycięstwa. 

Seniorzy mogli poznać przygo-
towaną dla nich ofertę  Biblio-
teki Publicznej, Ośrodka Sportu 
i Rekreacji, Domu Kultury oraz 

Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Następnie mikrofon trafił do 
publiczności. Z sali padały py-
tania o stan powiatowych dróg 

i  chodników oraz o ograniczoną 
cenowo dostępność najciekaw-
szych propozycji kulturalnych. 
Spotkanie zakończył mini-wy-

kład omawiający rolę instytucji 
rządowych i  samorządowych 
stojących w  Polsce na straży 
praw obywatelskich.

Zwieńczeniem spotkania było wspólne zdjęcie. 
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Terminal płatności 
bezgotówkowych

Dbając o wygodę mieszkań-
ców uruchomiono w  kasie 
Urzędu Miejskiego w Gołdapi 
terminal obsługujący trans-
akcje bezgotówkowe POS. 
Pozwala on na dokonywanie 

płatności podatkowych,  za 
gospodarowanie odpadami 
oraz opłat lokalnych (w tym 
i  opłat skarbowych) za po-
mocą kart kredytowych i roz-
liczeniowych.

Nowe auto  
dla policji

Na nadzwyczajnej sesji Rada 
Miejska w  Gołdapi poparła 
wniosek Komendanta Powiato-
wego Policji inspektora Rober-
ta Marciniaka. Wyraziła zgodę 
na pokrycie 50% kosztów za-
kupu nowego samochodu po-
licyjnego. W myśl tej decyzji na 
wyposażenie gołdapskiej policji 
trafi nowy Opel Mocca z peł-
nym wyposażeniem. Będzie to 
samochód o  lepszych parame-
trach niż standardowe, wypo-
sażony m.in. w napęd na cztery 
koła. Wykorzystywać go będą 

policjanci prowadzący działa-
nia patrolowe i interwencyjne. 
Obecny na sesji Rady Miejskiej 
zastępca Komendanta mł. insp. 
Sylwester Symonowicz przeko-
nywał radnych do współfinan-
sowania zakupu. Zapewnił też, 
że do Gołdapi trafi dodatkowo 
samochód Kia Ceed przystoso-
wany do pracy w wydziale ru-
chu drogowego. Ma się to stać 
jeszcze w tym roku.

Rada Miejska w  Gołdapi 
jednogłośnie poparła wniosek 
komendanta. 

W twojej okolicy chodnik straszy dziurami? Brakuje przejścia dla pieszych lub przyjaznego mieszkańcom skweru? Masz pomysł 
na organizację imprezy kulturalnej lub sportowej? Chciałbyś coś zmienić w swoim otoczeniu i nie wiesz od czego zacząć? 
Skorzystaj z możliwości jakie daje budżet obywatelski. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz 
Luto ogłosił rozpoczęcie pro-
cedury naboru wniosków do 
gołdapskiego budżetu obywa-
telskiego na rok 2018. Nabór 
trwa do 3 stycznia 2018. Na 
jego realizację przeznaczo-
ne zostanie 150 tys. złotych. 
Jedna trzecia tej kwoty trafi 
do sołectw, a dwie trzecie zo-
staną wydatkowane na tere-
nach miejskich.

 
Nabór wniosków
Z  chwilą uruchomienia 

naboru, każdy mieszkaniec 
Gminy Gołdap, który ukoń-
czył 16 lat może w Urzędzie 
Miejskim w Gołdapi zgłosić 
wniosek opisujący charakter 
i  określające koszty propo-
nowanych działań. Ważnym 
elementem jest wskazanie 
czy inicjatywa będzie realizo-
wana na terenach wiejskich, 
czy na miejskich Gminy Goł-
dap.

Wniosek, w oparciu o spe-
cjalny formularz dostępny 
na stronie internetowej 
goldap.pl w  zakładce „bu-
dżet obywatelski”, można 
będzie złożyć osobiście 
w  Punkcie Obsługi Miesz-
kańców, przesłać pocztą 
tradycyjną lub elektronicz-
ną. Działania opisane we 
wniosku muszą wchodzić 
w zakres zadań stawianych 
przed Gminą Gołdap przez 
ustawę o samorządzie gmin-
nym, być ogólnodostępne 
i nie zakładać sprzeczności 
z gminnymi strategiami, 
planami zagospodarowa-
nia przestrzennego i innymi 
podobnymi dokumentami. 
Inicjatywę musi poprzeć co 
najmniej dwudziestu miesz-
kańców Gminy Gołdap, któ-
rzy ukończyli 16 lat.  

Wnioski przejdą weryfikację 
formalną. Ewentualne nie-
dociągnięcia wnioskodawca 
będzie mógł uzupełnić. Na 
stronie internetowej urzędu 
miejskiego znajduje się spe-
cjalna zakładka zawierająca 
wszystkie ważne dla wnio-
skodawcy wzory dokumen-
tów. Warto zapoznać się z in-
strukcją wypełnienia wniosku 
i przykładowym kosztorysem 
działań charakterystycznych 
dla wniosków do budżetów 
obywatelskich w Polsce. Na-
bór zakończy spotkanie wnio-
skodawców z mieszkańcami, 
gdzie każdy będzie mógł za-
dać pytania autorom złożo-
nych pomysłów. 

Głosowanie
Pozytywnie zweryfikowane 

projekty zostaną podda-
ne pod głosowanie. Każdy 
mieszkaniec będzie mógł 
zagłosować tylko raz. Gło-
sować będzie można osobi-
ście lub przez internet. By 
oddać głos osobiście trzeba 
wypełnioną kartę do głoso-
wania przynieść do Punktu 
Obsługi Mieszkańców. Aby 
to zrobić trzeba będzie po-
twierdzić swoją tożsamość 
odpowiednim dokumentem. 
Głosowanie elektroniczne 
odbywać się będzie za po-
średnictwem strony goldap.
pl. Na karcie do głosowania 
znajdzie się krótki opis każ-

dego projektu, wskazanie 
wnioskodawcy i  szacunko-
wy koszt realizacji. Projek-
ty podzielone będą na dwie 
listy. Pierwsza lista zawierać 
będzie projekty zaplanowa-
ne do realizacji na terenach 
wiejskich gminy Gołdap. 
Druga lista zawierać będzie 
projekty do realizacji na 
obszarze miasta. Głosują-
cy będzie mógł poprzeć po 
jednym projekcie na każdej 
z list umieszczając znak „x” 
w  kratce wybór. Prawidło-
wo oddany głos na jednej 
liście również będzie głosem 
ważnym. Na karcie do głoso-
wania trzeba umieścić imię 
i nazwisko glosującego oraz 

numer PESEL, a także włas-
noręczny podpis głosujące-
go. Głosowanie trwać będzie 
od 1 do 9  lutego 2018 r.                                                                                                                                               

Wyniki 
Pracownicy Urzędu Miej-

skiego w Gołdapi podliczą po-
prawnie oddane głosy i usze-
regują projekty na każdej 
z list oddzielnie. Do realizacji 
wskazane zostaną projekty, 
które w obrębie listy zdobyły 
najwięcej głosów, aż do wy-
czerpania puli przewidzianej 
na daną listę. Jeżeli dwa lub 
więcej wniosków z listy otrzy-
ma taką samą liczbę głosów, 
o pozycji na liście zadecyduje 
losowanie. Wyniki głosowa-

nia mieszkańców oraz wnio-
ski wybrane do realizacji 
zostaną ogłoszone na stronie 
internetowej goldap.pl oraz 
w lokalnych mediach. 

Rusza drugi budżet obywatelski

jak wyglądał budżet oby-
watelski w 2017 roku
W pierwszym Budżecie 
Obywatelskim Gołdapi 
mieszkańcy gminy złożyli 
łącznie osiem projektów. 
Najwięcej głosów zdobył 
projekt „Lekarze specjaliści 
dla Gołdapian”. Siedem 
projektów dotyczyło miasta 
Gołdap. Był to m. in. plac 
zabaw, zainstalowanie mo-
nitoringu,  czy Park Outdoor 
Boxing Gym. Jedyny projekt 
pozamiejski proponował 
powstanie we wsi Galwie-
cie siłowni zewnętrznej. W 
głosowaniu papierowym 
udział wzięło 1142 miesz-
kańców gminy Gołdap, w 
głosowaniu internetowym 
- 1527 osób. W sumie 
oddano 2669 głosów. Po 
podliczeniu wszystkich 
głosów najwięcej zebrał 
projekt zaproponowany 
przez Andrzeja Tobolskiego 
„Lekarze specjaliści dla Goł-
dapian”. Ideą projektu był 
przyjazd do naszego miasta 
lekarzy specjalistów takich 
jak: alergolog, kardiolog, 
reumatolog, dermatolog, 
pulmonolog, którzy świad-
czyli swoje usługi. W zakre-
sie świadczeń przewidziane 
były badania pacjentów, 
analiza ich stanu zdrowia  
i kierowanie na ewentualne 
dalsze badania. W ramach 
projektu „Lekarze specjaliści 
dla Gołdapian” odbyło się 
ok. 600 wizyt.
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1. Przebudowa drogi gmin-
nej rostek – kośmidry. 
Modernizacja polegała na 
poszerzeniu  jezdni, poło-
żeniu nowej nawierzchni 
bitumicznej i wykonaniu 
skrzyżowań i zjazdów. 
W miejscowości Rostek 
oddano do użytku chodnik 
oraz kanalizację deszczową. 
Koszt zadania:  3 594 919 zł. 
Dofinansowanie w wysoko-
ści  1 955 756,00 zł pozy-
skano z  Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020.
2. budowa wiat przy-
stankowych o konstrukcji 
drewnianej w Galwieciach, 
marcinowie i mażuciach. 
W Żelazkach wykonano wia-
tę o konstrukcji metalowej 
wraz z posadzką z kostki bru-
kowej. Koszt: 16 449,63 zł.
3. budowa chodnika w miej-
scowości bronisze. Chodnik 
został wykonany dzięki 
dotacji z budżetu państwa 
w wysokości 32 145,00 zł. 
Koszt: 36 112,74 zł.
4. instalacja oświetlenia 
w kośmidrach na odcinku 
drogi łączącej wieś z osied-
lem. Koszt: 15 216,00 zł.
5. budowa chodnika oraz 
oświetlenie drogowego 
w kozakach. Koszt: 19 
999,41 zł.
6. budowa chodnika w kol-
niszkach. Koszt: 19 600 zł.
7. Przebudowa drogi 
w Grabowie. Wykonano 
roboty rozbiórkowe, ziemne, 
podbudowę z kruszywa, 
nawierzchnię jezdni z kostki 
brukowej, odwodnienie oraz 
ciek z elementów betono-
wych. Zamontowano barierę 
energochłonną. Koszt: 131 
912,05 zł.
8. Przebudowa drogi osied-
lowej w babkach. Wyko-
nano roboty rozbiórkowe, 
ziemne, podbudowę z kru-
szywa , nawierzchnię jezdni 
z kostki brukowej, chodniki 
oraz odwodnienie. Zamon-
towano także oznakowanie. 
Koszt: 219 427,19 zł.
9. modernizacja drogi 
w kołkowie i w siedlisku. 
Na ten cel pozyskano dotację 
z Samorządu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego 
w wysokości 80 000,00 
zł. Koszt inwestycji to 179 
930,00 zł. Wykonano roboty 
ziemne, podbudowę, prze-
pusty, rowy oraz nawierzch-
nię żwirową.
10. budowa wiaty rekrea-
cyjnej w niedrzwicy. Koszt: 
18 369,21 zł.
11. budowa wiaty rekrea-
cyjnej w kowalkach. Koszt: 
10 780,00 zł. 
12. instalacja betonowego 
stołu do gry w „piłkarzyki” 
w Pogorzeli. Koszt: 4 527,63 
zł
13. Przebudowa drogi 
w Galwieciach. Droga łączą-

ca się z drogą wojewódzką 
nr 651 posiadała nawierzch-
nię z drogowych płyt betono-
wych. Płyty te usunięto 
i wykonano nawierzchnię 
bitumiczną. Ustawiono dwa 
znaki drogowe zasilane 
solarnie i wyznaczono zatokę 
autobusową. Koszt zadania: 
634 967 zł. Dofinansowa-
nie  w wysokości 317 483 zł 
pozyskano z Programu Roz-
woju Gminnej i Powiatowej 
Infrastruktury Drogowej.
14. zakup wyposażenia pla-
cu zabaw w rostku. Koszt: 7 
990,08 zł.
15. zakup i instalacja 
karuzeli na placu zabaw 
w wiłkajciach. Koszt: 4 
329,60 zł.
16. wyposażenie placu 
zabaw w żelazkach. Koszt: 
16 999,83 zł.
17. instalacja dodatkowe-
go oświetlenia w  sołe-
ctwie Główka. Zamontowa-
no 1 lampę oświetleniową 
w Boćwince oraz 1 lampę 
w miejscowości Dąbie. 
Koszt: 8 413,20 zł.
18. wykonanie piłkochwy-
tów na boisku w jabramo-
wie. Koszt: 7 000 zł.
19. Przebudowa drogi 
łączącej się z drogą gminną 
we wsi wronki wielkie. 
Zdemontowano płyty be-
tonowe.  Wykonano nową 
nawierzchnię jezdni i skrzy-
żowań. Koszt: 170 000 zł.
20. zakup i montaż zabawek 
oraz wykonanie ogrodzenia 
placu zabaw w Grabowie. 
Koszt: 24 995,42 zł.
21. zakup zabawek oraz 
przygotowanie terenu pod 
plac zabaw w broniszach. 
Koszt: 20 990,00 zł.
22. ogrodzenie placu zabaw 
w rostku. Koszt: 15 192,70 
zł
23. remont i budowa chod-
nika w wilkasach. Koszt: 20 
078,72 zł.
24. zakup zabawek oraz 
przygotowanie terenu pod 
plac zabaw w  miejscowości 
rudzie. Koszt: 9 960,00 zł
25. wykończenie poddasza 
remizy ochotniczej straży 
Pożarnej w dunajku. Koszt: 
28 906,40 zł.
26. wykonanie toalety 
w świetlicy w skoczach. 
Koszt: 20 684,77 zł.
27. zakup elementów 
wyposażenia siłowni 
zewnętrznych  w siedlisku, 
janach i Główce. Koszt: 18 
942,00 zł.
28. Przebudowa drogi 
jeziorki - Gieraliszki. Na-
wierzchnia z kruszywa natu-
ralnego zostanie zastąpiona 
żwirową wraz ze zjazdami 
na pola. Koszt: 192 000 zł. 
Dofinansowanie w wysokości 
80 000 zł. pozyskano ze środ-
ków budżetu województwa 
związanych z wyłączeniem 
z produkcji gruntów rolnych. 

Inwestycje na terenach wiejskich w latach 2015-2017
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Aktywni strażacy to 
aktywna wieś

- Aktywni strażacy ochotnicy 
często pełnią rolę siły napędo-
wej całego sołectwa – mówi 
Kamila Górska – Kłodzińska, 
główny specjalista w  Biurze 
Aktywizacji Obszarów Wiej-
skich Urzędu Marszałkow-
skiego Woj. Warmińsko-
-Mazurskiego. – Warto dbać 
o ochotnicze straże pożarne, 
gdyż wsparcie to podnosi  
bezpieczeństwo i  aktywizuje 
społeczności wiejskie. 

Gmina Gołdap aktywnie 
współpracuje ze strażakami 
ochotnikami. Wspiera m.in 
wymianę sprzętu, zakupy 
paliwa, remonty remiz oraz 
starty w  zawodach pożarni-

czych. Opłaca ekwiwalenty 
za udział w akcjach bojowych 
i wynagrodzenia kierowców.  
W ostatnich trzech latach na 
ten cel Gmina Gołdap prze-
znaczyła prawie 600 tys. 
złotych.  Wydatki związane 
z remontami remiz to kwota 
46 tys. złotych. Prawie 29 tys. 
kosztował remont poddasza 
remizy Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Dunajku. W Gra-
bowie wykonano remont 
świetlicy i  garażu za kwotę 
11 tys. złotych. W  remizie 
w Górnem powstało przejście 
pomiędzy garażami. Koszt tej 
inwestycji to ponad 6 tys. zło-
tych.
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W tym roku gminne obchody 
Dnia Edukacji Narodowej 
przygotowała gołdapska „Je-
dynka”. Życzenia wszystkim 
nauczycielom, uczniom i pra-
cownikom gołdapskich szkół 
złożył Burmistrz Gołdapi To-
masz Luto. Wręczył również 
dyrektorom i nauczycielom 
Nagrody Burmistrza. 

Chwilę później Nagrody Dy-
rektora Szkoły Podstawowej 
nr 1 z  Oddziałami Integra-
cyjnymi w Gołdapi otrzymali 
nauczyciele oraz pracowni-
cy administracji  i  obsługi. 
Podziękowania w  postaci 

pięknych słów i tortu z wize-
runkiem Mikołaja Kopernika 
złożyła Rada Rodziców oraz 
Samorząd Uczniowski.

W  drugiej części uroczy-
stości zebrani goście byli 
świadkami pokazu umiejęt-
ności artystycznych uczniów 
„Jedynki”. Widzów zachwycił 
występ chóru dziecięcego oraz 
wykonany w  regionalnych 
strojach warmiński taniec 
ludowy.  Na długo pozosta-
nie w  pamięci spektakl pod 
tytułem „Ręce” w wykonaniu 
starszych uczniów szkoły. 

- Chciałabym podziękować 

moim podopiecznym i całe-
mu personelowi szkolnemu 
za rewelacyjne przeprowa-
dzenie imprezy – mówi Bea-
ta Karpińska, dyrektor Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Gołdapi. 
– W mojej ocenie było to mi-
strzostwo świata. 

Dyrektorzy gołdapskich 
szkół stwierdzili, że „Jedyn-
ka” bardzo wysoko zawiesiła 
poprzeczkę. Elegancji całej 
uroczystości dodała profe-
sjonalna oprawa czyli pięknie 
przygotowana scena, oświet-
lenie i nagłośnienie. 

Obchody Dnia Edukacji Narodowej

Uczniowie „Jedynki” pokazali swoje umiejętności przed licznie zgromadzoną publicznością.

27 października dzieci, które we wrześniu rozpoczęły swoją przygodę z Przedszkolem Samorządowym  nr 
1 w Gołdapi złożyły uroczystą przysięgę. Wydarzenie rozpoczęło się od części artystycznej. Dzieci tańczyły, 
recytowały wierszyki i śpiewały piosenki. Po ślubowaniu dyrektor przedszkola „magicznym ołówkiem” 
przyjęła je w poczet pełnoprawnych przedszkolaków. 

31 października był ważnym dniem w życiu przedszkolaków z grupy trzylatków oraz czterolatków z Od-
działów Przedszkolnych Szkoły Podstawowej nr 3. W tym dniu „Krabiki” i „Delfinki” zostały pasowane 
na przedszkolaka. Dzieci złożyły także uroczyste ślubowanie, obiecały być wzorowymi przedszkolakami. 
Świadkiem tak ważnego wydarzenia był Jacek Morzy zastępca burmistrza Gołdapi, który wręczył dzie-
ciom słodki prezent.

13 października dumni pierwszoklasiści złożyli 
uroczyste ślubowanie i zostali przyjęci w poczet 
pełnoprawnych uczniów Szkoły Podstawowej 
w Pogorzeli. Po uroczystości wszyscy zostali 
zaproszeni na poczęstunek przygotowany 
przez rodziców.

Zanim pierwszoklasiści Szkoły Podstawowej nr 2 im. 
Marszałka Józefa Piłsudskiego zostali przyjęci do 
grona społeczności szkolnej musieli przedstawić to, 
czego już się w szkole nauczyli. Gotowi, odświętnie 
ubrani i bardzo przejęci przystąpili do zaprezentowa-
nia swoich umiejętności. Ich poczynania obserwowali 
goście: Rada Pedagogiczna SP nr 2 w Gołdapi, przed-
stawiciele władz miasta, przyjaciele ze współpracują-
cych placówek oraz rodzice i rodzeństwo.

Pierwszoklasiści Szkoły Podstawowej im. 
Michała Kajki w Grabowie ślubowanie na 
ucznia złożyli podczas III Tygodnia Dobrego 
Chleba. Dzieci pięknie śpiewały i tańczyły, 
za co nagrodzono je gromkimi brawami. 
Pasowania na ucznia dokonał przewodni-
czący Samorządu Uczniowskiego. Burmistrz 
Gołdapi Tomasz Luto wręczył każdemu pierw-
szoklasiście pamiątkowy dyplom.

W Szkole Podstawowej nr 5 im. Noblistów Polskich 
uroczystość ślubowania odbyła się 18 października. 
Po rozdaniu dyplomów i prezentów uczniowie klasy 
I zostwaili odciski swoich paluszków na okolicznoś-
ciowej karcie, a zaproszeni goście i dyrekcja szkoły 
złożyli swoje podpisy.
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Leśna gra w plenerze

„Dwójka” nagrodzona 
za recycling  

Co należy zrobić, żeby ucznio-
wie aktywnie zdobywali wiedzę 
przyrodniczą? Należy zabrać 
ich do lasu i zaproponować grę 
terenową. We wtorkowe przed-
południe, 17 października, ucz-
niowie klasy 3f z SP 3 w Goł-
dapi wraz z wychowawczynią 
Jolantą Lipińską, udali się 
do lasu Kumiecie w Gołdapi. 
Czekała tam na nich  Barbara 
Jagłowska z Nadleśnictwa Goł-
dap. Zaproponowała dzieciom 
udział w   zabawie terenowej 

pt. „Drzewa Lasu Kumiecie”,  
polegającej na podążaniu do 
wyznaczonego celu nieozna-
kowaną ścieżką. Uczestnicy 
zabawy mieli do dyspozycji 
wierszowane polecenie do gry 
terenowej. Na trasie wyko-
nywali zadania, które służyły 
do rozwiązania finałowego 
hasła. Na końcu  drogi odna-
leźli nagrodę w postaci ukrytej 
w skrzynce pieczęci. Zwieńcze-
niem wspaniałej wyprawy było 
ognisko z  kiełbaskami.

Kapituła XVIII edycji Konkur-
su o Puchar Recyklingu doceniła 
zaangażowanie Szkoły Podsta-
wowej nr 2 im. Marszałka Jó-
zefa Piłsudskiego przyznając jej 
wyróżnienie w kategorii Eduka-
cja Recyklingowa oraz statuetki 
w  kategoriach: „Zielona Bate-
ria”, „Zielony Kontakt”. Szkoła 
otrzymała też nagrodę Urzędu 
Marszałkowskiego oraz Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej w Olsztynie.

Uroczysta gala podsumowują-
ca XVIII edycję Konkursu o Pu-

char Recyclingu  odbyła się 16 
października w Teatrze Wielkim 
w Poznaniu.

- Nasz sukces  to niesamowita 
promocja szkoły oraz Gołda-
pi - zapewnia Alina Oleszczuk, 
nauczycielka i  koordynatorka 
działań ekologicznych. -   Przy 
tak cudownym zaangażowaniu 
współpracujących ze szkołą in-
stytucji, placówek oraz miesz-
kańców Gołdapi, co roku je-
steśmy Tygrysami Recyklingu. 
Wszystkim serdecznie dziękuję. 
Będziemy chronić środowisko 
z jeszcze większym zapałem.

Gra w plenerze bardzo spodobała się uczniom. 

Nagrodę odebrała nauczycielka SP 2 Alina Oleszczuk.

Dzień Papieski w Grabowie

Kasztanowe ludziki i inne cuda

Szkoła Podstawowa w Gra-
bowie obchodziła XVII Dzień 
Papieski. Uczniowie uczestni-
czyli w działaniach upamięt-
niających życie i nauczanie św. 
Jana Pawła II. 

- Wspólne przeżywanie 
chrześcijańskiego przesłania 
w duchu nauk św. Jana Pawła II 
nastraja do refleksji nad tym, co 
w życiu najważniejsze – mówi  
nauczycielka Anna Buczyńska. 

Lekcje i katecheza nawiązująca 
do hasła „Idźmy naprzód z na-
dzieją” miały zachęcać do po-
znania i zgłębiania jego myśli. 
Najmłodsi uczniowie uczestni-
czyli w konkursie plastycznym, 
a starsi pisali test wiedzy o Pa-
pieżu Polaku. 

W piątek, 20 października, 
w Przedszkolu Samorządo-
wym nr 1 w Gołdapi  odbył się 
finał konkursu „Kasztanowe 
ludziki i inne cuda”. Do udzia-
łu zaproszeni zostali maluchy 
wraz z rodzicami. Przedmio-
tem konkursu było stworzenie 
pracy plastycznej z jesiennych 
darów lasu i parku.

- Chcieliśmy dać uczest-
nikom szansę na kontakt 
z  pięknem jesiennej przyro-
dy i  wyzwolenie wyobraźni 
– informuje Alicja Oszkinis. 
- Konkurs pozwolił najmłod-
szym i dorosłym uczestnikom 

poczuć radość ze wspólnej 
pracy oraz promował zacho-
wania proekologiczne.

W  konkursie udział wzię-
ły dzieci ze wszystkich grup 
przedszkolnych wraz z  ro-
dzicami, Każdy uczestnik 
konkursu otrzymał niespo-
dziankę ufundowaną przez 
Nadleśnictwo Gołdap i Przed-
szkole Samorządowe nr 1 
w  Gołdapi. Wykorzystując 
przeróżne materiały wykona-
no 57 prac. Jury  zdecydowało 
nagrodzić osiemnaście prac, 
a  trzynastu przyznać wyróż-
nienia. 

Uczniowie uczestniczyli w działaniach upamiętniających życie św. Jana Pawła II.

W konkursie udział wzięły dzieci wraz z rodzicami. 

„Nie” przemocy rówieśniczej

W  ramach projektu od-
były się szkolenia dla na-
uczycieli i  uczniów. Opra-
cowano szkolny kodeks 
przeciwdziałania przemo-
cy. Ponad 400 uczniów 
wzięło udział w  spektaklu 
profilaktycznym „Upadły 
Anioł” dotykającym tema-
tyki samotności, przemocy 
i uzależnień. Młodzież mo-
gła również uczestniczyć 
w kursie samoobrony Krav 
Maga junior. W  czerwcu 
młodzież przemaszerowała 
ulicami Gołdapi. W  trak-
cie marszu prezentowała 
hasła antyprzemocowe. 17 
października licznie zgro-
madzona w Domu Kultury 
młodzież obejrzała krótki 
film pokazujący nonsen-
sowne i krzywdzące aspekty 
hejtu w internecie. Odegra-

na dodatkowo przez uczest-
ników scenka była tematem 
dyskusji. Zebrani omówili 
przyczyny przemocy rówieś-
niczej. Zgodzili się, że  jest 

ona problemem ważnym 
i  nigdy nie powinna pozo-
stać bez odpowiedzi. Spot-
kanie zakończyło żywiołowe 
wykonanie piosenki „Mogę 

wszystko”. Kilkumiesięczne 
działania były kolejnym, 
udanym projektem zrealizo-
wanym przez Martę Zapo-
rowską i Martę Dębowską.

W Domu Kultury w Gołdapi odbyło się podsumowanie projektu „Nie godzę się na 
przemoc rówieśniczą – reaguję, szanuję nie krzywdzę” dofinansowanego przez 
Gminę Gołdap. Objął on ponad 500 nastolatków oraz kilkunastu nauczycieli.

Podsumowanie projektu „Nie godzę się na przemoc rówieśniczą – reaguję, szanuję nie krzywdzę” odby-
ło się w gołdapskim Domu Kultury.
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Z Puszczy Rominckiej do Rzymu

Modernizacja DK 65 już niedługo

Pilnie śledzona przez media 
i internautów gołdapska 
choinka - specjalny dar dla 
papieża Franciszka bezpiecz-
nie przejechała ponad 2 tys. 
kilometrów i 23 listopada 
została ustawiona przed 
rzymską bazyliką na Placu św. 
Piotra. 

Dorodny dwudziestooś-
miometrowy świerk z Pusz-
czy Rominckiej przekazali 
w darze biskupowi Rzymu 
przedstawiciele diecezji 
ełckiej oraz białostockiej 
Dyrekcji Lasów Państwo-
wych. 

– Świerku dla papieża 
poszukiwałem osobiście – 
mówi gołdapski Nadleśni-
czy Grzegorz Jejer.  – Wy-
patrzyłem kilka ładnych, 
prostych drzew posiadają-
cych równomiernie rozło-
żone gałęzie. Ostateczne-

go wyboru dokonali księża 
biskupi, którzy na począt-
ku listopada odwiedzili 
nasz las. 7 grudnia będąc 
w Rzymie, obserwowałem 
nasz świerk w pełnej, bo-
żonarodzeniowej krasie.

 „Drzewko”, zostało ścięte 
8 listopada. Trzy dni później 
po oficjalnym pożegnaniu 
przez biskupa ełckiego Je-
rzego Mazura rozpoczęło 
swą podróż. Transporto-
wano je głównie nocami 

na specjalnej platformie 
jadącej w konwoju. Podróż 
choinki była globalnym 
i medialnym wydarzeniem, 
obserwowanym przez licz-
ne redakcje z całego świata. 
Można ją było śledzić na 
bieżąco w  internecie. Spe-
cjalna strona podawała, 
nie tylko dokładną pozy-
cję drzewka, ale i prędkość 
z  jaką się ono poruszało. 
Świerk dotarł na miejsce po 
prawie dwóch tygodniach. 

Choinka została ozdo-
biona przez włoskich arty-
stów, mieszkańców Spoleto 
i Nursji – miast dotkniętych 
w 2016 katastrofalnym trzę-
sieniem ziemi i  najmłod-
szych pacjentów oddziałów 
onkologicznych. Uroczyste 
zapalenie światełek nastą-
piło 7 grudnia w obecności 
Ojca Świętego 

W trakcie spotkania w goł-
dapskim magistracie 
Burmistrz Gołdapi Tomasz 
Luto i Prezydent Ełku Tomasz 
Andrukiewicz uzgodnili 
potrzebę kontynuacji starań 
o modernizację drogi krajo-
wej nr 65. Złożony wcześniej 
wspólny wniosek dotyczący 
tej inwestycji został zaak-
ceptowany przez Generalną 
Dyrekcję Dróg Krajowych 
i Autostrad oraz Ministerstwo 
Infrastruktury i Budowni-
ctwa.

 Prace o  wartości ponad 
350 milionów złotych obej-
mą aż siedem odcinków na 
osi północ -południe wo-
jewództwa i  rozpoczną się 
już w 2018 r. Jako pierwszy 
zostanie przebudowany odci-
nek  Olecko – Gąski o długoś-
ci 7,1 km. Odcinki: drogowe 

przejście graniczne Gołdap 
– początek obwodnicy Goł-
dapi o długości 1,67 km oraz 
Kowale Oleckie – początek 
obwodnicy Olecka o długoś-
ci: 10,95 km, a także odcinek 
Gąski-Ełk będą modernizo-
wane w  latach 2019–2020. 
Jeśli wszystko pójdzie zgod-
nie z  planem, przebudowa 
DK 65, uchodzącej za jedną 
z  najmniej komfortowych 
i najbardziej niebezpiecznych 
dróg krajowych, zostanie 
przebudowana przed końcem 
2020 roku. 

Wraz z modernizacją goł-
dapskiego odcinka drogi nr 
65 zostanie zbudowany wio-
dący do granicy asfaltowy 
ciąg pieszo-rowerowy, o któ-
ry wnioskowali mieszkańcy 
oraz przedsiębiorcy ze stre-
fy. Jednocześnie moderniza-

cja drogi umożliwi bezpiecz-
ne poruszanie się pojazdom 
o dopuszczalnym nacisku osi 
napędowej do 11,5 t. Pozwoli 
to na spełnienie wymogów 
Unii Europejskiej i  zabez-
pieczy nawierzchnię przed 

niszczeniem przez pojazdy 
ciężarowe. Skorzystają na 
tym firmy działające na te-
renie Suwalskiej Strefy Eko-
nomicznej. Szerokość jezdni 
na gołdapskim odcinku wy-
nosić będzie 8 metrów.

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto i Prezydent Ełku Tomasz Andrukiewicz 
spotkali się, by omowić szczegóły modernizacji drogi krajowej nr 65.

Dobre perspektywy Gołdapi
Niemal połowie z 255 polskich 

miast średniej wielkości grozi 
utrata funkcji społeczno-gospo-
darczych. Taką diagnozę stawia 
Polska Akademia Nauk w ana-
lizie opracowanej na potrzeby 
rządowej Strategii na rzecz Od-
powiedzialnego Rozwoju. Na 
liście PAN znajduje się, aż 12 
ośrodków z terenu wojewódz-
twa warmińsko-mazurskiego, 
ale nie ma wśród nich Gołdapi.

Analiza PAN stwierdza, że 
problemy rozwojowe miast 
dotyczą m.in. spadku liczby 
ludności, zwłaszcza osób mło-
dych i lepiej wykształconych. 
Towarzyszą temu narastające 

problemy społeczne, atrofia, 
rozpad więzi społecznych, 
a także patologie. Zachwiana  
jest  również sytuacja na ryn-
ku pracy.  Analiza Instytutu 
Geografii i  Przestrzennego 
Zagospodarowania Polskiej 
Akademii Nauk powstała na 
potrzeby rządowej Strategii 
na rzecz Odpowiedzialne-
go Rozwoju. Zapowiedzia-
no w niej pakiet działań dla 
średnich miast, który ma 
pomóc odwrócić niekorzyst-
ne tendencje. Ministerstwo 
Rozwoju planuje przeznaczyć 
na wsparcie średnich miast 
w  najbliższych latach po-
nad 2,5 mld zł, skupiając się 

szczególnie na 122 ośrodkach 
zidentyfikowanych przez PAN. 
Środki te będą jednak ogólno-

dostępne, a  gołdapskich sa-
morząd już podejmuje kroki 
by po nie sięgnąć.

Na liście zagrożonych miast nie ma Gołdapi

Idzie zima...

Warto pamiętać!

Wykaz ulic, za których od-
śnieżanie, czystość i  jakość 
nawierzchni odpowiada Gmi-
na Gołdap:
Akacjowa, Bema, Boczna, 
Brzozowa, Bukowa, Cisowa, 
Ełcka, Gumbińska, Jaworowa, 
Jodłowa, Kajki, Kombatantów, 
Konopnickiej, Królewiecka, 
Lipowa, Lwowska, Mazurska, 
Mikołajczyka, Modrzewio-
wa, Nad Jarem, Ogrodowa, 
Olecka, Okrężna, Osiedle II, Plac 
Zwycięstwa, Plażowa, Polna, 
Różana, Spacerowa, Spokojna, 
Sosnowa, Stadionowa, Topo-
lowa, Warszawska, Wczasowa, 
Wierzbowa, Zadumy oraz 
Promenada Zdrojowa.

Za utrzymanie ulic odpowiada 
PGK Spółka z o.o. - przedstawi-
ciel Zdzisław Galiński. Uwagi 
i  prośby o  interwencję należy 
zgłaszać dzwoniąc na numery: 
87 615 12 29,  695 924 931,  601 
405 790.

Wykaz ulic, za których od-
śnieżanie, czystość i  jakość 
nawierzchni odpowiada Po-
wiat Gołdapski:
Armii Krajowej, Bagienna, 
Chopina, Cicha, Cmentar-
na, Dolna, Górna, Jaćwie-
ska, Jeziorowa, Kolejowa, 
Kombatantów, Konstytucji 
3 Maja,   Kościuszki, Krótka, 
Krzywa, Leśna, Lipowa, 11 
Listopada, Łączna, Łokietka, 

1 Maja, Malarska, Mała, 
Matejki, Mazurska, Mereckie-
go, Mickiewicza, Nadbrzeżna, 
Okrzei, Osiedle I, Pagórkowa, 
Partyzantów, Emilii Plater, 
Podgórna, Popiełuszki, 
Przytorowa, Reymonta, Sło-
neczna, Sportowa, Szkolna, 
Sikorskiego, Świerkowa, Ta-
tyzy, Ustronie, Warsztatowa, 
Wąska, Wczasowa, Wiosenna, 
Wileńska, Wolności, Wysoka, 
Zatorowa, Zielona, Żerom-
skiego, Źródlana.

Za utrzymanie dróg od-
powiada Zarząd Dróg Po-
wiatowych. Uwagi i  prośby 
o  interwencję należy zgłaszać 
dzwoniąc na numery: 87 615 09 
89,  690 033 318,  502 654 240.

Wykaz ulic, za których od-
śnieżanie, czystość i  jakość 
nawierzchni odpowiada Woje-
wództwo Warmińsko-Mazur-
skie: Paderewskiego, Suwalska, 
Wojska Polskiego.

Za utrzymanie dróg odpowia-
da Zarząd Dróg Wojewódzkich 
w  Olsztynie.  Uwagi i  prośby 
o  interwencję należy zgłaszać 
dzwoniąc na numer: 89 526 
19 00. 

Za utrzymanie dróg gminnych 
na terenie wiejskim odpowiada 
PPHU „TRANSROM” Sp. z o.o. 
w Gołdapi. Uwagi i interwencje 
należy zgłaszać pod numerem 
tel.: 87 615 01 73, 603 780 398.

Właściciel lub zarządca nie-
ruchomości odpowiada za 
odśnieżanie chodników i cią-
gów komunikacyjnych znaj-
dujących się na podległym 
mu terenie i chodników bez-
pośrednio przy granicy jego 
posesji. Kwestie te reguluje 
Ustawa o   utrzymaniu czy-
stości i porządku w gminach.

- Osoby zaniedbujące 
odśnieżanie powinny spo-
dziewać się naszej wizyty 
– mówi Paweł Werchowicz, 
komendant Straży Miejskiej 
w Gołdapi. – Prawo daje nam 
możliwość nałożenia manda-
tu karnego w wysokości 100 
zł. Jeżeli chodniki nadal nie 
będą odśnieżane, to w  grę 
wchodzą kolejne mandaty 
lub złożenie przez nas wnio-
sku do sądu o ukaranie oso-
by odpowiedzialnej. I tak aż 
do skutku. Trawnik będący 
częścią pasa drogowego po-
między granicą geodezyjną 
posesji, a  chodnikiem zwal-
nia właściciela nieruchomo-
ści z obowiązku dbania o stan 
chodnika. Trzeba jednak pa-
miętać o  odśnieżaniu wjaz-
dów i wejść na posesję oraz 
mieć pewność, że nasz płot 
przylegający do „zieleni” nie 
został ustawiony przed gra-
nicą posesji.  

Jeśli ktoś ulegnie wypad-
kowi, do którego przyczynił 
się śnieg lub lód zalegający 
na drodze, chodniku lub 

schodach za które jesteśmy 
odpowiedzialni, to może żą-
dać od nas odszkodowania 
w  procesie cywilnym. Tak 
samo przed sądem odpowie-
my za bryły lodu lub śniegu, 
które spadną z  naszych da-
chów i balkonów. Dla włas-
nej wygody i bezpieczeństwa 
dbajmy o  stan chodników 
i  dachów. Pamiętajmy też 
o obowiązku okresowej i do-
raźnej kontroli stanu tech-
nicznego nieruchomości, ze 
szczególnym uwzględnie-
niem dachów i  konstrukcji 
stropu. 

Zimą duże zagrożenie wiąże 
się też z tlenkiem węgla czyli 
czadem. Jest to niebezpiecz-
ny, bezbarwny gaz powsta-
jący w  procesie niepełnego 
spalania paliw. Każdej zimy 
zatrucia czadem przynoszą 
w  Polsce kilkadziesiąt ofiar 
śmiertelnych. Kluczowa 
w  tej sprawie jest drożność 
kominów i  systemu wenty-
lacji pomieszczeń. Trzeba ją 
sprawdzać na  bieżąco i nie 
rzadziej niż raz na kwartał 
w domach opalanych węglem 
lub raz na pół roku w domach 
opalanych gazem, olejem lub 
innym paliwem płynnym. 
Kwestie te szczegółowo re-
guluje Prawo budowlane. 
Dobrym pomysłem może być 
zainstalowanie specjalnych 
czujników wykrywających 
obecność tlenku węgla.  

Na Placu św. Piotra gołdapski świerk został ustawiony przez specjal-
ny dźwig. 
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Kwesta na odrestaurowanie 
zabytkowej bramy 

Nowe ławki  
w Gminie Gołdap

Azbest znika
z dachów 

1 listopada podczas Dnia 
Wszystkich Świętych, na 
gołdapskich cmentarzach 
oraz na cmentarzu w  Gra-
bowie, odbyła się kwesta 
na odrestaurowanie bramy 
wjazdowej na cmentarz przy 
ulicy Cmentarnej w Gołda-
pi. W  kweście udział wziął 
Burmistrz Gołdapi Tomasz 
Luto oraz ok. 50 wolon-
tariuszy. Zbiórka została 
zorganizowana przez Spo-
łeczny Komitet Renowacji 
Cmentarzy Komunalnych 
w  Gołdapi. Głównym ini-
cjatorem zbiórki był Józef 

Dominiuk, który zajmuje 
się administracją i bieżącym 
utrzymaniem cmentarzy ko-
munalnych. 

- Nie spodziewaliśmy się aż 
tak dużego odzewu – mówi 
Józef Dominiuk. - Zebrali-
śmy naprawdę sporą kwotę. 
Dziękujemy wolontariuszom 
za udział w zbiórce oraz oso-
bom, które wrzucały do na-
szych puszek pieniądze. 

Podczas kilkugodzinnej 
zbiórki udało się zebrać 
6100 zł. Brama jest już w 
trakcie renowcji.

W Gołdapi zostały za-
instalowane nowe ławki i 
kosze na śmieci. Na taką 
potrzebę wskazywali miesz-
kańcy. Trzy z nich znajdują 
się w okolicach gołdap-
skiego zalewu. Kolejne 
uzupełnią nowo powstałe 
place zabaw na Osiedlu II 
i przy ulicy Emilii Plater. 
Łącznie na terenie miasta 
zamontowano 13 nowych 
ławek i 7 koszy. Koszt tej 
inwestycji, obejmującej za-
kup oraz montaż, wyniósł 

prawie 15.000 zł. Pieniądze 
pochodzą z budżetu Gminy 
Gołdap. Kolejny kosz i dwie 
ławki zostały zainstalowane 
w Rostku tuż obok placu 
zabaw. Ich montaż poprze-
dziło wyrównanie i utwar-
dzenie terenu. Ten zakup 
finansowany jest z funduszu 
sołeckiego sołectwa Jabłoń-
skie. Nowa ławka stanie też 
w okolicy linarium w Parku 
jako sympatyczny i wyjąt-
kowy dar zaprzyjaźnionego 
miasta Stade. 

Na przełomie października i li-
stopada zakończyła się tegorocz-
na akcja usuwania azbestu zale-
gającego na dachach gołdapskich 
budynków. Gmina Gołdap pokryła 
koszty usuwania i utylizacji tego 
materiału na podstawie  57 umów 
z  zainteresowanymi właściciela-
mi nieruchomości.

Z  inicjatywy Burmistrza Goł-
dapi Tomasza Luto zawarto po-
rozumienie z ełckim Związkiem 
Międzygminnym „Gospodarka 
Komunalna”. Wojewódzki Fun-
duszu Ochrony Środowiska i Go-

spodarki Wodnej w  Olsztynie 
zrefunduje 50% kosztów ponie-
sionych przez gminę. Porozumie-
nie dotyczyło ponad 11 tysięcy 
metrów kwadratowych pokryć 
dachowych zawierających azbest. 
Koszt jego usunięcia to ponad 90 
tysięcy złotych. Prace na dachach 
wnioskodawców z Gminy Gołdap 
zostały już zakończone. Właścicie-
le budynków nie ponosili żadnych 
kosztów związanych z usuwaniem 
i utylizacją azbestu. Musieli zapła-
cić jedynie za wykonanie nowych 
pokryć dachowych. 

W zbiórce udział wzięli wolontariusze.

Boćwinka z pracownią  
i trzecim wynikiem w Polsce!
Dzięki wspólnemu wysiłkowi 
w Szkole Podstawowej w Boć-
wince powstanie Pracownia 
Orange. W zakończonym 20 
października plebiscycie, dzięki 
19391 głosom Boćwinka uzyska-
ła trzeci wynik w Polsce. Szkoła 
otrzyma komputery, konsolę do 
gier, telewizor LCD, meble i fi-
nansowanie rocznego dostępu 
do Internetu. 

Uczniowie z  wspierającymi 
ich nauczycielami i  rodzicami 
dzielnie walczyli o  każdy głos 
odwiedzając gołdapskie firmy, 
szkoły i urzędy.  9 października 
spotkali się Burmistrzem Goł-
dapi Tomaszem Luto, który po-
gratulował im zaangażowania 
i wsparł ich starania.

- To bardzo ważne, by nowo-
czesna pracownia kompute-
rowa powstała właśnie w  po-
łożonej na peryferiach Szkole 
Podstawowej w  Boćwince, 
prowadzonej przez Fundację 

Rozwoju Regionu Gołdap. – 
wyjaśnia   prezes FRRG, Piotr 
Wasilewski. - Wynik, jaki uzy-
skała placówka pokazuje po 
raz kolejny, że mieszkańcy są 
zaangażowani w  sprawy gminy. 
Serdecznie dziękuję za ogromne 
zaangażowanie dyrektor szko-
ły Alicji Różańskiej oraz gronu 
pedagogicznemu, uczniom i ro-

dzicom, sołtys Monice Wałejko 
oraz radnemu Stanisławowi 
Wójtowiczowi, a także wszyst-
kim gołdapianom oraz przyja-
ciołom gminy i szkoły.

Pracownie Orange, w zamy-
śle twórców programu, mają 
być otwartymi dla wszystkich 
mieszkańców miejscami spot-
kań, rozwoju pasji i  tradycji, 

kursów oraz warsztatów. Każda 
pracownia może wziąć udział 
w specjalnym programie „gry-
walizacji”. Zdobyte punkty  i me-
dale będzie można wymieniać 
na cenne nagrody. To kolejny 
bodziec, by świetlice tętniły 
życiem, organizowały ciekawe 
wydarzenia i wymieniały się po-
mysłami.

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto pogratulował uczniom zaangażowania i wsparł ich starania.

Informacja dla osób 
wyjeżdżających zarobkowo 
do Niemiec 

Obywatele polscy planują-
cych  podjęcie pracy sezono-
wej w Niemczech  i składają-
cy wnioski o potwierdzenie, 
między innymi przez Urząd 
Miejski w Gołdapi lub sołty-
sów, pełnienia funkcji „go-
spodyni domowej” muszą 
liczyć się z odmową. W pol-
skim systemie prawnym nie 
funkcjonuje pojęcie „gospo-
dyni domowej”. Urzędnicy, 
także sołtysi, nie mają więc 
podstaw prawnych, by speł-
nić prośby wnioskujących.

W  przedstawionej wyżej 
sytuacji należy mieć świa-
domość, że wypełnienie nie-
mieckiego kwestionariusza 
i  zadeklarowanie pełnienia 
obowiązków gospodyni do-
mowej jest równoczesnym 
potwierdzeniem opłacania 
szeregu ubezpieczeń np. 
chorobowych, emerytalnych, 
i rentowych w Polsce. Z tego 
powodu trzeba pamiętać, że 

przekazując niemieckiemu 
pracodawcy taki dokument 
wyrażamy zgodę na to, że 
osoba podejmująca pracę 
w Niemczech, w niemieckim 
systemie zgłoszona będzie 
jedynie do ubezpieczenia 
wypadkowego. Nie zosta-
nie objęta ubezpieczeniem 
z  innych tytułów (np. cho-
roby, starości, niezdolności 
do pracy lub śmierci). Tym 
samym nie będzie mieć moż-
liwości późniejszego zalicze-
nia czasu pracy w Niemczech 
do okresów składkowych 
występując o  emeryturę 
lub rentę.

Zainteresowanym pole-
camy zapoznać się z  odpo-
wiedzią Ministerstwa Pracy 
i  Polityki Społecznej na in-
terpelację poselską w  spra-
wie braku spójności w pra-
wie polskim i  niemieckim 
w zakresie ustalenia statusu 
gospodyni domowej.

krótko

FuNDACJA ZDOByłA tABLICE 
INtErAKtyWNE
Dwie szkoły prowadzone przez 

Fundację Rozwoju Regionu 
Gołdap, czyli Szkoła Podsta-
wowa w Boćwince oraz Szkoła 
Podstawowa w Jabłońskich, do-
posażą swoje pracownie w tabli-
ce interaktywne i niezbędne do 
cyfryzacji zajęć narzędzia. Fun-
dacja pozyskała dofinansowanie 
z  rządowego programu. W  jej 
imieniu umowę z Kuratorium 
Oświaty w Olsztynie opiewającą 
na kwotę 22 400,00 zł 

22 października podpisał pre-
zes Piotr Wasilewski.

- Cieszę się że w  Boćwince 
i w Jabłońskich otrzymają wspa-
niałe tablice multimedialne - 
mówi Piotr Wasilewski, prezes 
Fundacji Rozwoju Regionu 
Gołdap. – Pozwolą one na in-
teraktywne prowadzenie zajęć 
i zaznajamianie dzieci z najno-
wocześniejszymi technologiami. 
Jest to też idealne dopełnienie 
sukcesu Boćwinki, która nie-
dawno wygrała nowoczesną 
pracownię komputerową. Gdy 
sprzęt trafi już do uczniów, bę-
dzie to szkoła w pełni cyfrowa 
i  gotowa na wyzwania nowo-
czesności. 

W SZKOłACH pOWStANą 
GABINEty LEKArSKIE
Gabinety lekarskie działające 

w  gołdapskich szkołach pod-
stawowych otrzymają nowy 
sprzęt medyczny. Ministerstwo 
Zdrowia przyznało Gminie Goł-
dap na ich doposażenie dotację 
w  kwocie ponad 40 tys. złotych. 
Wojewoda Warmińsko-Ma-
zurski zaakceptował wniosek 
złożony przez Burmistrza Goł-

dapi  Tomasza Luto i zatwierdził 
wsparcie finansowe dla wypo-
sażenia gabinetów lekarskich. 
Oznacza to, że w każdej z 6 szkół 
podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Gołdap taki gabi-
net zostanie doposażony. Celem 
tych działań jest wzmocnienie 
profilaktyki zdrowia czyli za-
pobieganie chorobom i stanom 
chorobotwórczym takim jak np. 
otyłość czy wady postawy  lub 
ich wczesne diagnozowanie. 
Pula środków, które Minister-
stwo Zdrowia przeznaczyło na 
utworzenie gabinetów lekar-
skich w  szkołach publicznych 
wynosiła 132 miliony złotych. 
Maksymalne dofinansowanie 
do jednego gabinetu to kwo-
ta 6700 zł i takie kwoty nasze 
szkoły otrzymały.

pOprAWA DOStępu DO 
EDuKACJI prZEDSZKOLNEJ 
W GMINIE GOłDAp
Celem projektu była  poprawa 

dostępu do edukacji przedszkol-
nej oraz poprawa jakości edu-
kacji przedszkolnej w  Gminie 
Gołdap. Dzięki dofinansowaniu 
w kwocie 841 216,38 zł przy SP3 
w Gołdapi powstało 100 nowych 
miejsc dla dzieci w wieku od 3 
do 5 lat. Zakupiono również 
pomoce dydaktyczne. Do pro-
gramu wprowadzono bezpłatne 
zajęcia z języka angielskiego, lo-
gopedyczne, socjoterapeutyczne 
i psychoedukacyjne rozwijające 
kompetencje dzieci kluczowe. 
Obywały się one poza bezpłat-
nym czasem funkcjonowania 
przedszkola. 13 nauczycieli 
przeszło szkolenia dotyczące 
pedagogiki specjalnej i współ-
pracy z rodzicami.



15www.uzdrowiskogoldap.pl www.goldap.pl Wiadomości

Jacek Morzy na 
Kongresie Przyszłości

Gołdapski Ośrodek Pomocy Społecznej 
wyróżniony

Nowe domy i mieszkania

W dniach 16 i 17 listopada 
w Olsztynie odbyło się spotkanie 
samorządowców, menedżerów 
i przedsiębiorców z regionu oraz 
najlepszych trenerów mental-
nych z całej Polski. Wydarzenie 
nazwano Warmińsko-Mazurskim 
Kongresem Przyszłości.

Jednym z prelegentów kongre-
su był zastępca burmistrza Goł-
dapi Jacek Morzy. W trakcie pa-
nelu „Jak żyć w małych miastach” 
omówił on punkty styczne Idei 
Cittaslow oraz strategii rozwoju 
Gołdapi jako jedynego na War-
mii i Mazurach uzdrowiska oraz 
kurortu/ węzła turystycznego. 

- Idea Cittaslow  skupiająca się 
w  określeniach „zdrowo, spo-
kojnie i aktywnie” idealnie wpi-
suje się w uzdrowiskową funkcję 

Gołdapi – mówił Jacek Morzy. - 
Kuracjusze i turyści odwiedzają 
nasze miasto, by wzmocnić swój 
organizm i  wypocząć lub jeśli 
ktoś ma na to ochotę „zdrowo” 
się zmęczyć. Zapewniają to trasy 
rowerowe, sztucznie naśnieżane 
stoki Pięknej Góry, szlaki space-
rowe i trasy pozwalające na upra-
wianie narciarstwa biegowego.  

Kongres był okazją do wy-
miany doświadczeń i  wiedzy 
pomiędzy przedstawicielami 
nauki, biznesu i   samorządów. 
Małe miasta, a jedynie takie są 
zrzeszone w stowarzyszeniu Cit-
taslow, tylko działając wspólnie, 
korzystając z nowoczesnych tech-
nologii i bacznie obserwując naj-
nowsze trendy mogą rywalizo-
wać z turystycznymi gigantami.

Przedstawiciele Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Goł-
dapi wraz z zastępcą burmi-
strza Jackiem Morzym gościli 
w Warszawie na uroczystości 
z okazji święta Pracowników 
Socjalnych i Pracowników 
Służb Społecznych. Odbyła 
się ona 21 listopada. w Kan-
celarii Prezesa Rady Mini-
strów w jej trakcie  Minister 
Rodziny, Pracy i Polityki 
Społecznej Elżbieta Rafal-
ska wręczyła 23 instytucjom 
nagrody i wyróżnienia za 
wybitne, nowatorskie roz-
wiązania w zakresie pomocy 
społecznej. Jedną z nich był 

gołdapski OPS.
- Zespół gołdapskiego  

Ośrodka Pomocy Społecznej 
wyróżniono za  działania na 
rzecz rozwiązywania proble-
mów osób i rodzin będących 
w trudnej sytuacji życiowej, 
zwłaszcza tych dotkniętych 
problemem przemocy i uza-
leżnienia  - mówi dyrektor 
Iwona Wasilewska. - Pani 
minister dziękowała pracow-
nikom socjalnym za ich nie-
zwykłą pracę i zaangażowanie 
w pomoc drugiemu człowie-
kowi. Otrzymane wyróżnienie 
będzie dla nas motywacją do 
dalszego działania.

Poprawia się niełatwa sy-
tuacja na gołdapskim rynku 
mieszkaniowym. W 2016 roku 
oddano do użytku 85 domów 
i  mieszkań czyli ponad trzy-
krotnie więcej niż w  2014. 
Dodatkowym, pozytywnym 
impulsem mógłby stać się 
akces do rządowego progra-
mu Mieszkanie Plus, o który 
zabiega  Burmistrz Gołdapi 
Tomasz Luto. 

Według danych zebranych 
przez Główny Urząd Staty-
styczny w 2016 roku oddano 
do użytku  w Gminie Gołdap 
85 domów mieszkalnych 
i mieszkań. 81 % z nich prze-
znaczonych było na sprzedaż 
lub wynajem, a 19 % na uży-
tek własny. W przeliczeniu na 
1000 mieszkańców w  2016 
roku do zasobu mieszkanio-
wego włączono 4,18 mieszka-

nia. Wartość tego wskaźnika 
dla województwa  warmiń-
skiego jest, aż o jedną czwartą 
niższa i wynosi 3,18. Wskaź-
nik krajowy jest niewiele 
wyższy niż gołdapski i wynosi 
4,25. Widać znaczącą popra-
wę względem lat ubiegłych. 
W 2015 oddano do użytku 39 
mieszkań (w  tym 3 przezna-
czone na sprzedaż lub wy-
najem), a w 2014 jedynie 25 
(1 przeznaczone na sprzedaż 
lub wynajem). 

Samorząd gołdapski i miesz-
kańcy mają nadzieję, że ko-
lejnym pozytywnym efektem 
będzie przystąpienie Gminy 
Gołdap do rządowego  pro-
gramu Mieszkanie Plus. Pi-
lotażowe działania programu 
w  kilkudziesięciu miastach 
w Polsce już ruszyły. Jednak-
że nowe, zapowiadane przez 

rząd, tanie mieszkania na 
wynajmem powstają w zale-
dwie kilku miejscach. Z  ust 
premiera i ministrów padają 
zapewnienia, że Program sta-
nowi jeden z priorytetów rzą-
du i  będzie ustawicznie roz-
szerzany. W chwili, gdy rząd 

ogłosi rozpoczęcie kolejnej 
tury budowy mieszkań, Goł-
dap ponownie złoży wniosek 
o  wejście do programu. Na 
realizację inwestycji wybra-
no działkę położoną przy ulicy 
Warszawskiej. Miałby tam po-
wstać blok z 46 mieszkaniami.

Przedstawiciele Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi wraz z zastępcą 
burmistrza Jackiem Morzym gościli w Warszawie na uroczystości z okazji 
święta Pracowników Socjalnych i Pracowników Służb Społecznych.

W trakcie kolejnych miesięcy mijającego roku Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto wielokrotnie spotykał się z mieszkańcami Gminy 
Gołdap. Możliwość rozmowy cieszyła się zarówno w sołectwach jak i w na terenie miasta, dużym zainteresowaniem.  
Z przebiegu spotkań zadowolony jest również Tomasz Luto i już dziś zapowiada ich kontynuację. 

Spotkania poświęcone były 
sprawom bieżącym i sposobom 
rozwiązywania problemów z ja-
kimi borykają się gołdapianie. 
W ich trakcie mieszkańcy py-
tali o reformę edukacji i kształt 
nowych obwodów szkolnych. 
Interesowali się również 
środkami zewnętrznymi po-
zyskiwanymi przez gminę 
i  wskazywali problemy, jakie 
ich zdaniem należy, w oparciu 
o europejskie dotacje rozwiązać.

Gorącym tematem była 
sprawa niezbędnej, zdaniem 

dendrologów, wycinki drzew 
w  parku miejskim i  planów 
nasadzeń rekompensujących 
te straty. Mieszkańcy pytali 
też o  materiał z  jakiego wy-
konano nową nawierzchnię w 
parku. Wielu z nich zwracało 
uwagę na rybitwy „okupują-
ce” wyspę na gołdapskim za-
lewie. W okresie jesienno-zi-
mowym często padały pytania 
dotyczące spraw związanych 
z remontami i odśnieżaniem 
ulic. Zarządzanie drogimi na 
terenie miasta przez różne 

podmioty (szczegóły w  tek-
ście „Idzie zima” str. 13) rodzi 
wiele problemów. By sprostać 
oczekiwaniom mieszkańców 
niezbędna jest współpraca 
wszystkich zarządców. 

- W 2018 będziemy sukce-
sywnie organizować spot-
kania w każdej części mia-
sta i  w  sołectwach – mówi 
Burmistrz Gołdapi Tomasz 
Luto. - To dla mnie bardzo 
ważne, by móc spotkać się 
z  mieszkańcami „twarzą 
w  twarz” i  usłyszeć Gołda-

pian. Będziemy kontynuo-
wać rozmowy o  rozpoczę-
tych działaniach i  planach 
na przyszłość. Przedstawi-
ciele poszczególnych wy-
działów Urzędu Miejskiego 
przedstawią sprawy, z który-
mi należy się do nich zgła-
szać. Informacje o  spotka-
niach będziemy publikować 
na stronie www.goldap.pl 
i w lokalnych mediach. Roz-
wiesimy też plakaty. Już dziś 
serdecznie wszystkich za-
praszam.

Spotkanie z mieszkańcami „twarzą 
w twarz” jest bardzo ważne

W środę, 6 grudnia Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto oraz zastępca 
burmistrza Jacek Morzy spotkali się w Warszawie z podsekretarzem 
stanu w Ministerstwie Zdrowia Markiem Tombarkiewiczem. Ich 
starania o ułatwienie rozwoju gołdapskiego obszaru Suwalskiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej oraz strefy uzdrowiskowej wsparła 
Senator RP Małgorzata Kopiczko.
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Katarzyna Groniec 
skradła serca 
publiczności

Organy odzyskają 
ciepłe brzmienie

Gołdapski stadion zostanie 
zmodernizowany!

W środę, 22 listopada, w 
sali widowiskowej Domu 
Kultury w Gołdapi odbył 
się koncert Katarzyny Gro-
niec. Znana i nagradzana 
wokalistka wykonała pro-
gram „ZOO” czyli piosenki 
Agnieszki Osieckiej, w zupeł-
nie innych, często zaskaku-
jących aranżacjach. Premiera 
„ZOO” miała miejsce w 2014 
r. Gołdapskie wydarzenie 
było 181 jego wykonaniem. 
W 2015 „ZOO” zostało wy-
dane jako album studyjny. 

– Koncert był niesamowity 
– mówi Marta Jurgiełan, dy-
rektor Domu Kultury w Goł-
dapi  – Energię, można było 
poczuć w każdym zakątku 
sali. Niesamowita wokalist-
ka, znakomici muzycy, fajne 
wizualizacje, to wszystko zło-
żyło się na przepiękne wido-
wisko muzyczne.

Wokalistce na scenie to-
warzyszyli Łukasz Damrych 
(klawisze ) Tomasz Pierzch-
niak (kontrabas) i Łukasz 
Sobolak (perkusja).

Już wiosną 2019 r. powrócą 
do Gołdapi zabytkowe organy 
z parafi św. Leona i św. Boni-
facego w  Gołdapi. Przechodzą 
one gruntowne prace renowa-
cyjne w  pracowni organmi-
strza Michała Klepackiego. 
Gmina Gołdap wspomogła 
tą ważną inicjatywę kultural-
ną kwotą 50 tysięcy złotych. 

- Gołdapskie organy to nie-
zwykle ciekawy instrument – 
mówi Michał Klepacki. - Po-
wstały one w  renomowanej 
królewieckiej pracowni Au-
gusta Terletzkiego najpraw-
dopodobniej w  latach 1880-
90. Instrument zachował się 
do naszych czasów w bardzo 
dobrym stanie. Części drew-

niane zostały nieco tylko 
nadgryzione przez drewno-
jady, ale jest to nieuniknione. 
Gorszy los spotkał wykonane 
z cyny piszczałki. Zostały one 
zarekwirowane przez woj-
sko i  przetopione w  trakcie 
działań wojennych lub bez-
pośrednio po nich. Musimy 
te piszczałki pieczołowicie 
odtworzyć, by instrument 
odzyskał charakterystyczne 
dla dzieł Terletzkiego ciepłe, 
słodkie i przyjemne dla ucha 
brzmienie. Jestem pewien, że 
odrestaurowane, odpowied-
nio zakonserwowane i nastro-
jone organy będą przez długie 
lata ogromnym walorem życia 
kulturalnego Gołdapi.

Zapadła decyzja o moderniza-
cji stadionu lekkoatletycznego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Gołdapi. Prace kosztować 
będą ponad 3,5 miliona 
złotych. Dofinansowanie po-
zyskane z Funduszu Rozwoju 
Kultury Fizycznej wyniesie 
prawie 1,5 miliona. Pierwsze 
zawody na nowym stadionie 
rozegrane zostaną wiosną 
2019 r.

- Gołdap ma wspaniałe wa-
runki, by zbudować nowoczes-
ny i spełniający najwyższe stan-
dardy stadion – mówi sędzia 
międzynarodowy LA i członek 
komisji certyfikacyjnej PZLA 
Stanisław Krzywicki. - Będzie 
można rozgrywać na nim za-
wody ogólnopolskie, nawet te 
o randze Mistrzostw Polski Ju-
niorów oraz międzynarodowe 
mityngi lekkoatletyczne. Nie-
zbędna jest jednak syntetyczna 
bieżnia prefabrykowana, spełnia-
jąca najwyższe normy.

Niebawem ruszą pierwsze 
działania związane z przebu-
dową stadionu OSiR. Prze-
budowane i zmodernizowane 
zostanie boisko piłkarskie 

oraz okalająca je bieżnia lek-
koatletyczna. Ta ostania zy-
ska nowoczesną poliuretano-
wą nawierzchnię i  zostanie 
wyposażona w  nowoczesne 
urządzenia startowe oraz 
umożliwiające pomiar czasu. 
Powstaną skocznie do skoku 
wzwyż oraz skoku o  tyczce, 
rzutnia wraz z klatką ochron-
ną przeznaczoną do pchnię-

cia kulą oraz rzutów dyskiem 
i  młotem. Dwie rzutnie wraz 
z rozbiegiem do rzutu oszcze-
pem, a także rów z wodą nie-
zbędny, by mógł się odbyć bieg 
z przeszkodami. 

– Tak gruntowna przebudo-
wa stadionu otworzy nową erę 
gołdapskiego sportu. – mówi 
Mariusz Kowalczuk, dyrek-
tor gołdapskiego OSiR-u. – 

Młodzi lekkoatleci w  końcu 
będą mieli do swej dyspozycji 
obiekty umożliwiające pro-
fesjonalny trening. Stadion 
lekkoatletyczny będzie speł-
niał standardy IVA Między-
narodowego Stowarzyszenia 
Federacji Lekkoatletycznych. 
Będzie również dostosowany 
do potrzeb osób niepełno-
sprawnych.

Gmina wspiera powiat

Dotacje skupiają się na dwóch 
zadaniach, na gruncie których 
kompetencje samorządów gmin-
nego i powiatowego się zazębia-
ją. Pierwszą z tych dziedzin jest 
ochrona zdrowia. Gmina Goł-
dap wspiera Powiat Gołdapski. 
W 2016 umorzyła spółce Gold-
Medica zaległości podatkowe 63 
tysięcy oraz ustawowe odsetki od 
tej kwoty wynoszące prawie 5 tys. 
złotych.

Druga dziedzina to kwestie 
związane z poprawą stanu dróg 

i chodników. W 2015 roku Gmi-
na Gołdap przeznaczyła ponad 
93 tysiące złotych na moderni-
zację ul. Wiosennej. W 2017 roku 
192 tys. wydatkowane zostały 
na budowę chodnika wzdłuż ul. 
Leśnej, ul. Sportowej i wykonanie 
dokumentacji projektowej ulic: 
Cichej, Małej, Zielonej oraz dro-
gi na Osiedlu I. Ostatnia z tych 
dotacji jest dość problematycz-
na. Powiat Gołdapski pomimo 
wsparcia udzielonego przez 
Gminę nie złożył jeszcze wnio-

sku o dofinansowanie inwestycji 
z Programu Rozwoju Gminnej i 
Powiatowej Infrastruktury Dro-
gowej. Współdziałanie przy 
realizacji inwestycji nie tylko 
drogowych to inicjtywa Bur-

mistrza. Gmina jest gotowa 
do partycypacji w kosztach 
remontów w stosunku 50% 
środki zewnętrzne, 30% środ-
ki gminne. Po stronie powiatu 
zostaje jedynie 20%. 

Gmina Gołdap, pomimo dużego, choć 
ustawicznie spłacanego zadłużenia oraz 
ambitnych inwestycji, wspiera Powiat 
Gołdapski. w ciągu ostatnich trzech lat 
gmina przekazała powiatowi prawie pół 
miliona złotych dotacji. a to nie wszystko. 
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Gmina wsparła 
budowę 46 
przydomowych 
oczyszczalni  

Stawki podatków 
poszły w dół

Gołdap wesprze wymianę pieców 

Fundacja zbuduje wiaty i centrum kulturalne

Garncarnia zamiast magazynu 

W  połowie września br. 
zostały oddane do użyt-
ku pierwsze, przydomowe 
oczyszczalnie ścieków do-
finansowane przez Gminę 
Gołdap. Na terenie miasta 
i gminy powstało ich już 46. 
Ich budowę Gmina Gołdap 
dofinansowała dotacjami 
na łączną kwotę 138 tysięcy 
złotych, po 3.000 zł każda.                                                           

— Budowa przydomo-
wych oczyszczalni ścieków 
to dobry sposób rozwiąza-
nia  gospodarki ściekowej  
na terenach, gdzie nie ma 
możliwości podłączenia za-
budowań do sieci kanaliza-
cji sanitarnej  —mówi Józef 
Zaśkiewicz podinspektor 
w  Wydziale Gospodarki 
Przestrzennej, Ochrony 
Środowiska i Nieruchomości 
Urzędu Miejskiego w Gołda-

pi. – Kolonijny, rozproszony 
charakter zabudowy znacz-
nej części Gminy Gołdap 
sprawia, że inwestowanie 
w  małe oczyszczalnie ście-
ków jest ekonomicznie uza-
sadnione.

Dla osób, które jeszcze 
nie posiadają przydomo-
wej oczyszczalni ścieków, 
a  chciałyby ja zbudować,  
mamy dobrą informację. Od 
stycznia 2018 rusza kolejny 
nabór wniosków. W puli do-
tacji tym razem jest 90 tys. 
złotych. Wszelkie informa-
cje dostępne są na stronie 
www.goldap.pl w  zakładce 
„Dotacja na budowę przy-
domowej oczyszczalni ście-
ków”. O przyznaniu dotacji 
decydować będą szczegóło-
we kryteria i kolejność wpły-
wu wniosków.

Poniżej publikujemy termi-
ny płatności rat należności 
podatkowych na rok 2018 
oraz numery właściwych kont. 
Płatności za 2017 rok powinny 
być już uregulowane. Warto 
upewnić się, czy mamy to już 
opłacone i uregulować ewentu-
alne zaległości.

Należności podatkowe można 
opłacić w Kasie Urzędu Miej-
skiego lub wykonać przelew 
bankowy na właściwe konto 
gminy. Mieszkańcy sołectw 
mogą skorzystać z  pośredni-
ctwa sołtysów.

Dobra wiadomość jest taka, 
że od stycznia 2017 roku miesz-
kańcy Gminy Gołdap płacą 
podatki niższe niż w ubiegłym 
roku. Stawki podatku od środ-
ków transportowych na rok 
2017 zostały obniżone aż o 10%. 
W  2018 stawki te pozostaną 
bez zmian.

Podatki warto płacić w  ter-
minie. To z nich finansowane 
są np. drogi, szkoły, boiska 
i  służba zdrowia. Spóźnialscy 
muszą się spodziewać nali-
czenia odsetek wynoszących 
8% w  skali roku, pisemnego 
upomnienia, a w ostateczności 
egzekucji prowadzonej przez 
urząd skarbowy.
Przypominamy numery kont 
i opłaty, których dotyczą:

Podatek od nieruchomości, 
rolny, leśny, transportowy, użyt-
kowanie wieczyste, dzierżawa, 
zakup nieruchomości, opłata 

skarbowa i inne opłaty lokalne 
wpłacamy na konto nr:

38 1020 4724 0000 3002 
0007 5929

Opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi wpła-
camy wyłącznie na konto nr:

87 1020 4724 0000 3002 
0091 3418

Prosimy państwa o zwracanie 
uwagi podczas dokonywania 
przelewów na wprowadzanie 
prawidłowych numerów kont 
oraz uzupełnienia tytułu opłaty.
Przypominamy terminy 
płatności należności podat-
kowych:

Podatki od osób fizycznych 
(rolny, leśny, od nieruchomo-
ści) I rata do 15 marca, II rata 
do 15 maja.

Podatek od środków trans-
portowych: I rata do 15 lutego, 
II rata do 15 września.

Podatek od nieruchomości 
płacony przez osoby prawne: 
I rata do 31 stycznia. Kolejne 
raty do 15 dnia danego mie-
siąca.

Podatki rolny i leśny płacony 
przez osoby prawne I rata do 15 
marca, II rata do 15 maja.

W Gołdapi jest najczystsze 
powietrze w Polsce. Przynosi 
to wymierne korzyści w dzia-
łalności uzdrowiskowej i jest 
mocnym atutem promocyj-
nym. O taki skarb trzeba dbać. 
Dlatego Urząd Miejski w Goł-
dapi pracuje nad uruchomie-
niem pilotażowego gminnego 
programu ukierunkowanego 
na wymianę starych pieców 

węglowych na nowoczesne 
źródła ciepła przyjazne środo-
wisku naturalnemu.

Program ma ruszyć już na 
początku 2018 roku. Przewi-
duje on przyznawanie dotacji 
celowych wnioskodawcom, 
którzy zadeklarują wymianę 
starego pieca węglowego na 
wysokowydajny piec o okre-
ślonych parametrach spalania. 

Dotacja ma również wspierać 
ostateczną rezygnację z nie-
ekologicznych pieców na rzecz 
dokonania przyłącza do sieci 
ciepłowniczej lub gazowej.

Według wstępnych założeń 
programu, o dotację będą mo-
gły się ubiegać zarówno osoby 
fizyczne jaki i wspólnoty miesz-
kaniowe. Planowane wsparcie 
ma wynieść 3 tys. złotych w 

przypadku wnioskodawców 
indywidualnych lub 4 tys. zło-
tych w przypadku wspólnot 
mieszkaniowych. Na pierwszy 
etap programu wymiany źródeł 
ciepła Gmina Gołdap planuje 
przeznaczyć 90 tys. złotych.  
Ostateczny głos w tej sprawie 
należy do Rady Miejskiej, któ-
ra pochyli się nad projektem 
programu na grudniowej sesji.

Fundacja Rozwoju Regio-
nu Gołdap w  porozumieniu 
z Gminą Gołdap złożyła dwa 
wnioski do Programu Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020 ukierunkowane 
na rozwój małej infrastruk-
tury turystycznej na terenie 
Gminy Gołdap oraz budowę 
i doposażenie Wiejskiego Cen-
trum Kultury w Kośmidrach. 
Pierwszy wniosek zakłada 
budowę wiat rekreacyjnych 
oraz stworzenie obiektów 
małej infrastruktury zachę-

cającej do wypoczynku w Bab-
kach, Wilkasach, Wiłkajciach 
i Kośmidrach. Opiewa on na 
kwotę prawie 200 tys. zło-
tych. Stworzenie Wiejskie-
go Centrum Kulturalnego 
w Kośmidrach ma kosztować 
53 tys. złotych.  Żeby powsta-
ło Centrum niezbędne jest 
dostosowanie budynku hy-
droforni do nowych potrzeb. 
Gmina zainwestuje ok. 50 tys. 
w prace adaptacyjne. Cen-
trum pozwoli mieszkańcom 
okolicznych miejscowości na 

rozwój pasji i zainteresowań. 
Będzie też doskonałym miej-
scem spotkań bez względu na 
pogodę.  

- Instytucją pośredniczącą 
w  konkursie grantowowym 
było Stowarzyszenie Lokal-
na Grupa Działania „Lider 
w  EGO”, którego członkiem 
jest m.in. Gmina Gołdap – 
mówi Piotr Wasilewski, pre-
zes Fundacji Rozwoju Regio-
nu Gołdap - Współdziała ono 
z Urzędem Marszałkowskim 
Województwa Warmińsko-

-Mazurskiego w  zakresie 
podziału środków z  PROW. 
Wnioski były oceniane przez 
lokalnych ekspertów, którzy 
nie zamknęli oczu na nie-
wątpliwe walory turystyczne 
wskazanych miejscowości. 
Na naszą korzyść zadziałała 
bliskość Puszczy Rominckiej, 
a także szlaki rowerowe „Śla-
dami rominckiego jelenia” 
i  „Green Velo”. Jeśli wszyst-
ko pójdzie dobrze, pierwsze 
działania rozpoczniemy już 
wiosną 2018 roku.

We wrześniu Burmistrz Goł-
dapi Tomasz Luto podpisał 
umowę na realizację projektu 
dzięki, któremu  przy Szkole 
Podstawowej nr 3 powstanie 
garncarnia. Z Regionalnego Pro-
gram Operacyjnego otrzymamy 
na inwestycję ponad 200 tys. zł, 
czyli 81,29% kosztów projektu.  

- Wspólne działania dopro-
wadziły do osiągnięcia celu 
– mówi Leszek Retel, dyrek-
tor Szkoły Podstawowej nr 3 
w Gołdapi. - Dzięki temu ofer-
ta szkoły wzbogaci się o cieka-
wy element i niedługo będzie-
my organizować zajęcia nie 
tylko dla uczniów, ale też ich 

rodziców. W budynku, który 
obecnie pełni rolę magazy-
nu, powstanie nowoczesna 
pracownia garncarska umoż-
liwiająca prowadzenie eduka-
cji pozaformalnej oraz zajęć 
wspierających aktywizację 
i integrację społeczną. Na jej 
wyposażeniu znajdą się stoły 

warsztatowe wraz z narzędzia-
mi umożliwiającymi formo-
wanie gliny, koło garncarskie 
oraz piec do wypalania. Budy-
nek zostanie wyremontowany. 
Wymienione zostaną posadz-
ki, instalacje sanitarne oraz 
stolarka okienna.

Przy SP 3 powstają 
nowoczesne boiska
Od połowy września trwają 
prace związane z realizacją 
projektu  „Budowa Zespołu 
Boisk przy Szkole Podsta-
wowej nr 3 w Gołdapi”. 
Wykonuje je gołdapskie 
Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Komunalnej. Umowa podpi-
sana 14 września opiewa na 
blisko 1,3 miliona złotych.

Pieniądze na ten cel gmina 
Gołdap pozyskała z  Programu 
Rozwoju Szkolnej Infrastruk-
tury Sportowej Ministerstwa 
Sportu i Turystyki. Koszt bu-
dowy i wyposażenia boiska 
wyniesie blisko 1.300.000 zł. 
Dzięki inwestycji uczniowie 
będą mogli na tartanowej na-
wierzchni grać w piłkę ręczną, 
siatkówkę, koszykówkę i tenis 
ziemny. Powstanie również 

bieżnia lekkoatletyczna i rzut-
nia pozwalająca na trenowanie 

pchnięcie kulą. Teren zostanie 
ogrodzony i oświetlony.
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Prawie dwa tysiące gołdapian 
i turystów przyciągnął Festiwal 
Zdrowia. Impreza promująca 
zdrowy styl życia odbyła się 
30 września na Promenadzie 
Zdrojowej. Wydarzenie rozpo-
częło się Biegiem Zdrojowym 
i warsztatami ruchowymi. 
Chwilę później ruszył rodzin-
ny rajd rowerowy ścieżkami 
Lasu Kumiecie. Uczestniczyli 
w nim członkowie i sympatycy 
klubu Rowerowa Gołdap oraz 
liczni goście z Litwy. Na trasę 
„odcinka dziennego” wyruszyli 
również miłośnicy samocho-
dów terenowych uczestniczący 
w Rajdzie Transgranica 4x4.
Festiwal zakończył się późnym 
wieczorem, gdy na scenie 
publikę rozgrzewały pogodne 
rytmy reggae i grupa Vava-
muffin.

- Gołdap konsekwentnie po-
dąża ścieżką rozwoju nakiero-

waną na działalność uzdrowi-
skową - zapewniał Burmistrz 
Gołdapi Tomasz Luto. - Wyko-
rzystujemy najczystsze w Polsce 
powietrze, wody solankowe 
i zasoby borowiny oraz niesa-
mowitą energię naszych miesz-
kańców.  Obok tężni i nie tylko 
powstają nowe obiekty. Uru-
chamiamy kolejne inwestycje, 
organizujemy też liczne imprezy 
kulturalne i sportowe nastawio-
ne na promocję zdrowia. Festi-
wal był  elementem szerszego  
projektu, w  ramach którego 
przy Promenadzie Zdrojowej 
zbudujemy m. in. plac zabaw  
i   pole do mini-golfa. Cieszy 
mnie pozytywna energia i do-
bra współpraca transgranicz-
na, pozwalająca na sięganie po 
dodatkowe pieniądze.

W Pijalni Zdrojowej odbyły się 
wykłady i warsztaty dotyczące 
zdrowego stylu życia, estetyki 

podawania potraw, zdrowej 
żywności, muzykoterapii oraz 
profilaktyki wad postawy. Naj-
większym wzięciem cieszyły się 
dietetyczne babeczki i  ciasta  

przygotowane przez Małgorzatę 
Tałejszys oraz poświęcone tech-
nikom automotywacji spotkanie 
ze znaną z telewizji Odetą Moro.

Obok sceny swoje wyroby, 
na specjalnie przygotowa-
nych stoiskach, prezentowali 
lokalni twórcy i  wytwórcy. 

Można było tam nabyć do-
mowe smakołyki i lokalne 
wyroby. W namiotach Funda-
cji Ochrony Wielkich Jezior 
Mazurskich odbywał się Eko-
Fitnik obejmujący prelekcje, 
warsztaty, konkursy i zabawy 
dla najmłodszych. 

Impreza odbyła się dzięki 
dofinansowaniu pozyska-
nemu przez partnerskie 
miasta  Gołdap i Sakiai dla 
projektu Parki przyjaźni 2 
w ramach Programu Współ-
pracy INTERREG  V-A Lit-
wa-Polska.

Festiwal promujący zdrowy styl życia

W dniu festiwalu zdrowia odbył się także Rajd Transgranica 4x4

Sympatycy klubu Rowerowa Gołdap oraz goście z Litwy wzięli udział w rajdzie rowerowym.

W jednym z konkursów wiedzy ekologicznej można było wygrać rower, który trafił on do siedmioletniej Hani.
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Aktywny Senior 
na basenie 

Gołdap wsparła chorą Renatę

Wyniki spotkań rundy 
jesiennej IV ligi piłki nożnej 
w sezonie 2017-2018
Rominta Gołdap – Orlęta 
Rema Reszel 1-0
Korsze – Rominta Gołdap 
0-4
Błękitni Orneta – Rominta 
Gołdap 0-4
Rominta Gołdap – Tęcza 
Miłomłyn 2-0

Mrągowia Mrągowo – 
Rominta Gołdap 0-0
Rominta Gołdap – Granica 
Kętrzyn 3-0
Rominta Gołdap – Pisa 
Barczewo 3-2
Amex Bączek Snia Susz – 
Rominta Gołdap 2-0
Rominta Gołdap – Morot 
Lubawa 1-0
Błękitni Pasym – Rominta 

Gołdap 3-6
Rominta Gołdap - Mamry 
Giżycko 2-1
Tęcza Biskupiec – Rominta 
Gołdap 2-2
Rominta Gołdap – Concor-
dia Elbląg 1-0
Rominta Gołdap - Znicz 
Biała Piska 0-2 
Zatoka Braniewo – Rominta 
Gołdap 4-2 

Jeszcze w lipcu nie było wia-
domo czy „Rominta” w ogóle 
przystąpi do rozgrywek, jed-
nak po interwencji osób, które 
są z gołdapskim klubem zwią-
zane od lat, udało się skomple-
tować kadrę… i to jaką kadrę! 
Zawodnicy, którzy reprezen-
tują Miejski Klub Sportowy 
„Rominta” w Gołdapi spisują 
się w tej rundzie bardzo do-
brze. Na 15 rozegranych spot-

kań w walce o mistrzostwo IV 
ligi, rozgrywek prowadzonych 
przez Warmińsko Mazurski 
Związek Piłki Nożnej druży-
na prowadzona przez Michała 
Mościńskiego odnotowała 10 
zwycięstw, 2 remisy oraz 3 
porażki. Po rundzie jesiennej 
Rominta zajmuje wysoką dru-
gą pozycję w tabeli. Już dziś 
można mówić, że cel jaki zało-
żyli sobie zawodnicy MKS zo-

stanie zrealizowany i Rominta 
utrzyma się w IV lidze. Spot-
kania Miejskiego Klubu Spor-
towego „Rominta” Gołdap 
rozgrywane są na boiskach 
przygotowanych przez Ośro-
dek Sportu i Rekreacji w Goł-
dapi. Działalność Miejskiego 
Klubu Sportowego „Rominta” 
Gołdap jest współfinansowana 
przez Gminę Gołdap.

             

Runda jesienna Miejskiego Klubu 
Sportowego Rominta Gołdap 

W poniedziałek, 23 paździer-
nika na gołdapskiej pływalni 
odbyły się pierwsze zajęcia 
gimnastyki w  wodzie - Aqua 
fitness - Aktywny Senior. 
Wzięło w nich udział 16 osób.

 - Aqua fitness to nowa ofer-
ta wprowadzona z myślą o se-
niorach – wyjaśnia Mariusz 
Kowalczuk, dyrektor Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gołdapi. 
– Nie są to zajęcia zamknięte. 
Może z nich skorzystać każdy, 
kto ma ochotę. Gimnastyka 
w wodzie ma ogromne zalety. 

Dlaczego warto wypróbo-
wać aqua fitness? Ta forma 
aktywności fizycznej jest 
doskonała dla osób w  każ-
dym wieku, bez względu na 
poziom sprawności. Ćwicząc 

w wodzie niemal nie odczuwa 
się wysiłku. Przed nadmier-
nym obciążeniem chronione 
są stawy. Aqua fitness poma-
ga w  wielu dolegliwościach, 
podnosi odporność i  zapobie-
ga przeziębieniom, opóźnia 
wystąpienie oznak starzenia 
oraz wzmacnia serce i wiele 
partii mięśni. Nie ma prze-
ciwwskazań do uprawiania 
aqua fitnessu jednak senio-
rzy uskarżający się na poważ-
niejsze dolegliwości powinni 
skonsultować się z lekarzem.

Zapraszamy zainteresowa-
nych w  każdy poniedziałek 
o godz. 11:00. Zajęcia prowa-
dzi Iza Kowalik - instruktor 
fitnessu i aqua aerobiku goł-
dapskiego OSiR-u.

Gołdapianie to ludzie o 
wielkich sercach, którzy 
chętnie wspierają lub anga-
żują się w różne akcje cha-
rytatywne. Jedną z nich była 
listopadowa impreza „Gramy 
dla Renaty”. W trakcie Cha-
rytatywnego Turnieju Piłki 
Nożnej na leczenie walcza-
cej z nowotworem Renaty 
zebrano 13 100 złotych. Or-
ganizatorem wydarzenia był 
gołdapski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji. 

W rozgrywkach udział wzię-
li piłkarze „Czarnych Olecko”, 
„Kowalaka” Kowale Oleckie 
oraz „Rominty” Gołdap. Mło-
dzi adepci piłki nożnej ulegli 
swoim kolegom z  Olecka, 
ale dzięki bramce zdobytej 
w ostatniej sekundzie meczu 
pokonali  reprezentantów 
Kowali. Seniorzy okazali się 
bezkonkurencyjni. Zasłuże-
nie wygrali oba swoje mecze 
i  zdobyli pierwsze miejsce. 
Zmagania obserwowała 
licznie zgromadzona publicz-
ność. W przerwach odbywały 
się licytacje oraz pokazy ar-
tystyczne w wykonaniu tan-
cerzy ognia oraz wokalistów 
rozwijających swe talenty 
w Domu Kultury w Gołdapi. 
Emocjom piłkarskim towa-
rzyszyły aukcje. Największy 
dochód przyniosła piłka 
z podpisami mistrzów świa-
ta w  siatkówce przekazana 
przez posła Pawła Papke. Zo-
stała ona sprzedana za 1750 
zł. Dwieście pięćdziesiąt zło-
tych mniej przyniosła aukcja 
piłki z  podpisami piłkarzy 

Legii Warszawa. Rękawica 
bokserska Mariusza Wacha 
przekazana przez Burmi-
strza Gołdapi Tomasza Luto 
zasiliła konto zbiórki kwotą 
500 zł. Łączny dochód z im-
prezy  sportowej wyniósł 13 

100 zł. i został przeznaczony 
na pokrycie kosztów związa-
nych z wylotem pani Renaty 
do Meksyku na specjalistycz-
ne leczenie. Pani Renata, 
mieszkanka Kowali Oleckich, 
zmaga się z nowotworem i nie 

może być leczona tradycyjny-
mi metodami farmakologicz-
nymi. Koszty leczenia wyno-
szące 134 tys. złotych zostały 
już pokryte dzięki zbiórce 
zorganizowanej przez Fun-
dację Siepomaga.

Zawodnicy, którzy reprezentują MKS „Rominta” Gołdap spisali się w tej rundzie bardzo dobrze. 
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Wielkie pięściarskie emo-
cje za nami. W sobotę, 25 li-
stopada w hali gołdapskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji 
już po raz IV odbyła się 
Gala Sportów Walki „GOŁ-
DAP FIGHT NIGHT”. Wy-
darzenie rozpoczęły walki 
najmłodszych uczestników. 
W pozostałych 10 pojedyn-
kach między ringowymi 
linami stanęli zawodnicy 
Husarii Gołdap oraz repre-
zentanci  Pułtuska, Węgo-
rzewa i Suwałk. Zawodnicy 
dostarczyli kibicom wiele 
emocji. Cztery pojedynki 
zakończyły się przed czasem. 

Licznie zgromadzona 
publiczność szczególnie 
emocjonowała się dwie-
ma walkami. W  pierwszej  
z  nich toczonej o  puchar 
Burmistrza Gołdapi, Maciej 
Piszczek – mistrz Polskiej 
Federacji WKF w  kickbo-
xingu, po wyrównanym po-
jedynku pokonał Damiana 
Jabłońskiego z  Pułtuska. 
W  drugim „starciu wieczo-
ru” o  puchar Dowódcy JW 
4808 w  Gołdapi zmierzyli 
się Damian Szafran repre-
zentujący  Husarię Gołdap 
i  Błażej Godlewski z  Semi-

ramidy Pułtusk. Świetnie 
przygotowany Gołdapianin 
przez cały czas kontrolował 
przebieg pojedynku i odniósł 
pewne zwycięstwo.  Ale tego 
się właśnie należało spo-
dziewać po wielokrotnym 
medaliście mistrzostw Pol-
ski w kickboxingu, mistrzu 
Polski federacji UFR, mi-
strzu Europy federacji UFR i  
zawodowym mistrzu świata 
federacji WKL i EKF.

Wszyscy uczestnicy wie-
czornych zmagań otrzymali 
puchary. Galę zorganizowa-
ły Międzyszkolny Uczniow-
ski Klub Sportowy Husaria 
Gołdap oraz Ośrodek Sportu 
i Rekreacji w Gołdapi. Wal-
ki sędziowali Grzegorz Sza-
fran i  Bogumił Szymczak. 
Sędziami punktowymi byli 
Sebastian Wiszniewski, 
Daniel Mikołaszek i Damian 
Szymczak. Galę prowadził 
Stanisław Luty. IV odsłona 
GOŁDAP FIGHT NIGHT 
zorganizowana została pod 
Patronatem Burmistrza Goł-
dapi.

wyniki Pojedynków:
Julia Kożak (Husaria) vs 
zuzanna brand
aleksandra kożak (Husaria) 

vs Jakub Nowaczyk
Miłosz Osiński (Husaria) vs 
Kacper Kwidziński

Gracjan Ludtke (Husaria) 
vs Alan Lemańczyk - walka 
remisowa
Rafał Andryszczyk (Gołdap) - 
Bartosz Dzik (Pułtusk) - 1:2
Rafał Waraksa (Gołdap) - 
Rafał Ryszczyk (Węgorzewo) 
- 3:0
Adrian Mysiewicz (Gołdap) 
- Jakub Koletyński (Węgo-
rzewo) - 2:1
Rafał Zalewski (Pułtusk) - 
Kuba Dobryń (Suwałki) - 3:0
Kamil Sakowicz (Gołdap) - 
Dariusz Bieńskowski (Węgo-
rzewo) - nokaut techniczny
Patryk Gajda (Gołdap) 
- Mateusz Sroka (Pułtusk) - 
poddanie zawodnika
Damian Bujkowski (Suwał-
ki) - Marcin Strauch (Puł-
tusk) - nokaut techniczny
Krzysztof Zdancewicz 
(Gołdap) - Daniel Mikoła-
szek (Pułtusk) - poddanie 
zawodnika
Maciej Piszczek (Gołdap) - 
Damian Jabłoński (Pułtusk) 
- 2:1
Damian Szafran (Gołdap) - 
Błażej Godlewski (Pułtusk) 
– 3:0

Vivat Husaria!

Połówka Iron Mana pod Tężniami
Gołdap wraca do prestiżowego 
cyklu Garmin Iron Triathlon.  
12 sierpnia 2018 pod tężniami 
odbędzie się szósty etap tego 
największego wydarzenia triat-
hlonowego w Polsce. Zapisy na 
stronie  organizatora cyklu już 
trwają. 

Zgodnie z  tradycją strefa 
zmian podczas gołdapskich 
zawodów będzie usytuowana 
w okolicy tężni solankowych. 
Pierwszy etap to zależny od 
kategorii dystans do przepły-
nięcia w Jeziorze Gołdap.  Tra-
sa rowerowa zostanie wytyczo-
na na dobrej jakości asfalcie 
wzdłuż południowego krańca 
Puszczy Romnickiej w kierun-

ku miejscowości Pluszkiejmy. 
Etap biegowy zostanie popro-
wadzony urokliwymi ulicami 
i ścieżkami jedynego  mazur-
skiego uzdrowiska.

Triathloniści po raz pierwszy 
będą mogli rywalizować na 
dystansie 1/2 Iron Mana czyli 
1,9 km do przepłynięcia, 90 
km jazdy na rowerze i 21,1 km 
biegu. W planie jest również 
cieszącą się duża popularnoś-
cią  „ćwiartka” – 1/4 IM (0,95 
km – 45 km – 10,55 km) oraz 
mniej wymagająca 1/8 IM 
(0,475 km – 22,5 km – 5,275 
km).  Organizatorzy zachęcają 
również to startu w sztafecie, 
w której jedna osoba płynie, 

druga jedzie na rowerze, 
a  trzecia biegnie.  Rywalizo-
wać będą też mogli najmłodsi 
w zawodach biegowych Gar-
min Kids na dystansach: 200 
m (1-7 lat), 500 m (8-11 lat) 
oraz 1000 m (12-15 lat).

Rozgrywane w latach 2014-
2015 w  Gołdapi zawody 
triathlonowe cieszły się  dużą 
popularnością i  były bardzo 
dobrze oceniane. Zawodnicy 
i eksperci docenili je za spraw-
ną organizację i unikalną, ma-
lowniczą trasę. Startowało 
w  nich kilkuset miłośników 
tego wymagającego wszech-
stronności i żelaznej kondycji 
sportu. 


